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SEDLČANY/SAÚDSKÁ ARÁ-

BIE Když jsme se v mi-
nulém čísle loučili se 
sedlčanským týmem MM 
Technology, čekal je volný 
den před druhou polovi-
nou závodu. Volný ale byl 
pouze ve smyslu, že na něj 

nepřipadla žádná ze zá-
vodních etap.

„Jezdím na Dakar jede-

náct let a zatím jsem tu den 

volna nezažil. Od rána jsem 

se ještě nezastavil. Ale stih-

nul jsem fyzioterapii a dobře 

jsem se najedl. Zbytek dne 

SEDLČANY Ve čtvrtek 12. 
ledna zahájily tóny této 
krásné české písně v mu-
zeu v Sedlčanech výstavu 
velkoformátových fotografi í 
Válka na Ukrajině. Vernisáž 
proběhla hluboce jímavým 
způsobem.

Ale popořadě. Ředite-
le muzea Davida Hrocha 
jsme se zeptali, co ho ved-
lo k uspořádání výstavy 
na toto téma.

SEDLČANY Od prosince rezo-
nuje městem téma nových 
jízdních řádů, které se mění 
dvakrát v roce, v půlce pro-
since a v půlce června. 

Poslední změny zname-
naly, že takzvaný školní vlak 
dorazí do města šest minut 
po zahájení výuky, takže 
dojíždějící děti nemají šanci 
přijít do školy včas, ledaže 
vyrazí vlakem dřívějším. 
A jelikož rychlíky, které mají 

v železniční dopravě před-
nost, jezdí díky dobudované-
mu koridoru rychleji, nastal 
další problém – vlaková do-
prava na trase Sedlčany – Ol-
bramovice – Praha nenava-
zuje, takže cestujícím zkrátka 
ujede spoj, respektive 
do nynějška navazující spoj 
odjede dřív, než příměstský 
motorák dorazí. Rozdíly jsou 
v řádu 4–6 minut, přesto je 
náprava nejistá a minimál-

SEDLČANY Maraton psaní 
dopisů je každoroční dob-
ročinná akce pořádaná or-
ganizací Amnesty Interna-
tional. V rámci Maratonu 
mohou lidé po celém světe 
psát dopisy, aby pomohli 
neprávem odsouzeným. 
Lidé za mřížemi většinou 
pochází ze zemí, kde de-
mokracie a svoboda slova 
nemají žádnou váhu. Od-
souzení aktivně vystupují, 
aby prolomili totalitu a ne-
spravedlnost ve své domo-

REGION V prvním kole 
prezidentských voleb, kte-
ré se uskutečnilo během 
uplynulého víkendu, byla 
rekordní volební účast, kte-
rá dosáhla úrovně 68,24 %. 
Vítězem se stal Petr Pavel 

s 35,4 % hlasů, druhým 
kandidátem, který se pro-
bojoval do druhého kola, 
je Andrej Babiš s 34,99 %.

Za branami druhého 
kola zůstali Danuše Ne-
rudová s 13,92 %, Pavel 
Fischer s 6,75 %, Jaroslav 
Bašta s 4,45 %, Marek Hil-

Nesouhlasím s tím, že budeme 
platit něco, co nám nevyhovuje, 
říká sedlčanský starosta 
k vlakové dopravě

ně pět měsíců vzdálená. 
Ačkoliv změnám jízdních 

řádů předchází příprava 
a města a obce se na fi -
nancování dopravy v kraji 
podílejí, došlo v půlce loň-
ského prosince k nepochopi-
telné blamáži. Mezi prvními 
ji zaznamenali ředitelé škol, 
kteří hlásili, že asi sedm de-
sítek dojíždějících žáků za-
čalo chodit do školy pozdě. 

Petr Pavel získal 
na Sedlčansku méně hlasů, 
než v republikovém součtu, 
přesto i tady v prvním kole 
prezidentských voleb zvítězil

šer s 2,56 %, Karel Diviš 
s 1,35 % i Tomáš Zima 
s 0,55 % hlasů. Ve Středo-
českém kraji zvítězil Petr 
Pavel dokonce výsledkem 
převyšujícím 40 %. Andrej 
Babiš zde získal něco málo 

nad 31 %, Danuše Nerudo-
vá necelých 14 %. Ostatní 
kandidáti zůstali svým zis-
kem pod deseti procenty.

Pokud se podíváme 
na výsledky za okres 
Příbram, rozdíl mezi prv-
ními dvěma kandidáty 

Čenda si připsal historický úspěch. 
Macík veze do Čech střední sošku, která 
patří druhému týmu v konečném pořadí

jsem poletoval a řešil mili-

on věcí,“ popisoval Martin 
Macík. Posádka musela 
vyčistit vše, co šlo, včetně 
závodních kombinéz. Hlav-
ní pozornost ale byla věno-
vána závodnímu speciálu 
pojmenovaném Čenda.

Potopeni v bahně
Devátá etapa přinesla 

Studenti gymnázia 
píšou dopisy na pomoc 
nespravedlivě odsouzeným

vině a za to bývají často 
neprávem odsouzeni. Jsou 
dva způsoby, kterými lze 
dopis napsat. Buď může 
dopis sloužit jako vzkaz 
přímo lidem za mřížemi 
jako vyjádření podpory, 
nebo se může jednat o ofi -
ciální dopis nejvyšším or-
gánům daných států jako 
formální stížnost.

Maraton se pokaždé 
koná v prosinci a aktivně 
se do něj zapojují také 

Lásko, 
Bože 
lásko

Jeseničtí volili v zasedací místnosti Obecního úřadu Jesenice. 
Foto: František Vávra
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SEDLČANY Poměrně nená-
padně se jeví informace 
o jednom z bodů při pátém 
jednání současné Rady měs-
ta, které se konalo 7. prosin-
ce 2022. V souhrnném textu 
se píše, že Rada města Sedl-
čany vyslovila souhlas s vy-
máháním částky nájemného 
za bezesmluvní užívání po-
zemku par. č. 620/5, druhem 
pozemku ostatní plocha, 
způsobem využití jiná plo-
cha, o výměře 11 090 m2, 
v katastrálním území a obci 
Kosova Hora, uplatněné 
zpětně po dobu tří let, která 
by činila cca 6 100 Kč, neboť 
Jezdecký spolek Kosova 
hora, z. s. pozemek užíval 
bez právního důvodu. 

Oznámení působí jako 
projev správné péče dob-
rého hospodáře. Nějaký 
subjekt využil bez smlouvy 
pozemek města, a tak musí 
platit. Tři roky zpětně proto, 
protože vymáhání za delší 
období nedovoluje obecná 
tříletá promlčecí lhůta. Za-
jímavost ofi ciálního sdělení 
v městském zpravodaji je 
však v něčem jiném. Kromě 
toho, že autor informace 
nedokázal správně uvést 
název spolku (podle spolko-
vého rejstříku i ofi ciálního 
webu se jedná o Jezdec-
ký sportovní klub Kosova 
Hora, z. s.) je pozoruhodné 
i to, že k řešení bezesmluv-

ního užívání pozemku nezis-
kovým sportovním zájmo-
vým sdružením přistoupilo 
město po třiceti letech. Celé 
dekády mlčelo. A to i přes-
to, že pozemek byl využíván 
mimo jiné jako pastva, tak-
že užívání jiným subjektem 
bylo naprosto zřejmé, vidi-
telné a znatelné. 

Jelikož město přistoupi-
lo k vymáhání je jasné, že 
nájemné je evidentně před-
mětem sporu. Jak je zřejmé 
z dokumentů ve spolkovém 
rejstříku, jezdecký klub ne-
oplývá žádnými význam-
nými zdroji, jeho fi nanční 
prostředky se například 
na konci roku 2021 pohy-
bovaly okolo 40 tisíc korun 
na bankovním účtu a necelé 
dva tisíce korun měl spolek 
v hotovosti. 

Stanovisko města redak-
ce zjišťuje a čtenářům jej 
nabídneme v příštím vydá-
ní. Vysvětlení situace kolem 
předmětného pozemku se 
za jezdecký spolek ujala 
jeho předsedkyně Libuše 
Jiránková: „Náš klub hospo-

daří na okolních pozemcích. 

Pozemek, o který se jedná je 

v těsném sousedství a kdy-

si ho sklízel pan Bursík ze 

Sedlčan. V roce 1992 jsme 

žádali o dotace a na pozem-

kovém úřadě schvalovali 

pozemky a tehdejší úředníci 

nám nabídli do užívání i ten-

to pozemek s tím, že se o něj 

nikdo nehlásí a je v pozem-

kovém fondu. Proto jsme ne-

potřebovali žádnou nájemní 

smlouvu. Šlo o to, aby byl 

pozemek správně udržován 

a nebyl zaplevelený, proto-

že vedle byl zdroj pitné vody 

pro Sedlčany. Po čase nám 

vodárna nabídla k užívání 

i vedlejší pozemek, kde byl 

zdroj pitné vody, protože po-

třebovali mít pozemek pose-

kaný a sklizený. Teprve nyní 

jsem na pozemkovém úřadu 

v Sedlčanech zjistila, že měs-

to je vlastníkem od července 

1992. My jsme o dotace žá-

dali v únoru 1992 a od té 

doby jsme se o pozemek 

starali,“ vysvětluje čerstvý 
spor Jiránková a dodává 
své obecné postřehy k celé 
situaci: „Mělo by být povin-

ností každého vlastníka, aby 

věděl, kdo na jeho pozemku 

hospodaří, tím spíš, že se 

jedná o město. Měli na to 30 

let. Pozemek je v zátopové 

oblasti a pokud je mokrý rok 

nedá se na něj ani vjet a prá-

ce na něm je velice náklad-

ná, takže jsme rozhodně ne-

zbohatli. V suchém období 

jsme ho užívali jako pastvi-

nu, protože se dal uzavřít,“ 

uzavírá Jiránková s tím, že 
až do loňska spolek nevě-
děl, kdo je vlastníkem před-
mětného pozemku. 

Tomáš Vašíček

Senátor Petr Štěpánek z Pet-
rovic bude čtenáře Sedlčan-
ského kraje vždy začátkem 
každého měsíce informovat 
o dění v Senátu Parlamentu 
ČR a své práci v něm.

Senát je pro mne ob-
rovskou životní zkušeností 
a skvělou příležitostí pomoci 
regionu při řešení složitých 
problémů, jako je dopravní 
obslužnost, zásobení pitnou 
vodou, hájení zájmů ven-
kovských oblastí, například 
úspěšné zachování stávající 
sítě stavebních úřadů nebo 
současně diskutované udr-
žení pošt. Ve spolupráci s do-
tčenými obcemi a podnikem 
DIAMO se podařilo dojednat 
šetrný způsob využití kame-

niva z hald na Příbramsku 
pro dopravní stavby tak, aby 
nedošlo k ohrožení životního 
prostředí. Zabývám se pře-
vážně tématikou zemědělství, 
regionálního rozvoje a život-
ního prostředí. V podvýboru 
pro vnitřní bezpečnost a in-
tegrovaný záchranný systém 
řeším problematiku hasičů, 
ke kterým mám velmi blízko. 

Aktuálně v Senátu připra-
vuji konferenci pro senátory 
a poslance k mému návrhu 
změny volebního zákona 
pro volby do zastupitelstev 
měst a obcí, jehož jsem spo-
lupředkladatelem. Cílem je 
významné posílení většino-
vých prvků při přidělování 
mandátů. Konkrétně mi jde 

o to, aby se zastupiteli stali 
ti kandidáti, kteří od voličů 
dostali nejvíce hlasů. Dnešní 
systém upřednostňuje pořa-
dí kandidáta na kandidátní 
listině, a tak se často stává, že 
se do zastupitelstva dostane 
kandidát s podstatně nižším 
počtem hlasů než ten, který 
od voličů dostal hlasů více. 
To chci změnit.

Jako předseda podvýbo-
ru pro zemědělství Výboru 
pro hospodářství, zeměděl-
ství a dopravu jsem 19. pro-
since 2022 zastupoval ČR 
na videokonferenci zástupců 
parlamentů V4, kdy jsme do-
mlouvali společný postup při 
obhajobě našich zájmů v EU. 
Domluvili jsme se na pravi-

delných setkáváních, aby 
byla pozice V4 konzistentní 
a silná. Je nutné si uvědomit, 
že silnými hráči jsou velké 
státy, a tak jednotná V4 je dů-
ležitá. Před těmito jednáními 
vždy konzultuji aktuální věci 
nejen s Ministerstvem ze-
mědělství, ale i s oborovými 
organizacemi jako jsou Asoci-
ace soukromých zemědělců, 
Agrární komora a Zeměděl-
ský svaz. Nyní je před námi 
složitý úkol, nový myslivecký 
zákon. Zde bude kompromis-
ní dohoda velice těžká…

Společně se zástupci svaz-
ku obcí Mníšecko jsem hned 
první pracovní den tohoto 
roku jednal s radním pro do-
pravu Středočeského kraje 

Petrem Boreckým o budouc-
nosti veřejné dopravy v této 
části mého senátního obvodu. 
Pan radní vysvětlil koncepci 
veřejné dopravy a seznámil 
nás s průběhem výběrových 
řízení na dopravce. Dále nás 
informoval o připravovaném 
zkapacitnění komunikace 
D4 pro autobusy v úseku Jí-
loviště – Praha, od kterého 
se očekává výrazné zlepšení 
pro cestující autobusovou 
dopravou v ranních špičkách 
v pracovních dnech. Zástupci 
obcí Mníšecka podali několik 
návrhů, které pan radní přijal 
jako podnět pro další zlepšo-
vání veřejné dopravy v kraji.

Petr Štěpánek

senátor

VELBĚHY V místním hasič-
ském klubu se v sobotu 
14. ledna konala výroční 
členská schůze nejmenšího 
sboru dobrovolných hasičů 

na Sedlčansku, a dost možná 
i nejstaršího, pokud se týká 
věkového průměru. Ten totiž 
byl dosud 67 a půl roku.

To už ale nyní neplatí. 
Zatímco jeden ze starších 
dobrovolných hasičů se ze 
sboru odhlásil, dva mladší 
byli do sboru přijati. SDH Vel-
běhy tak nyní má třináct čle-
nů, z nichž nejstarší má de-
vadesát jedna let a nejmladší 
kolem pětačtyřiceti. Hasiči 
v klubovně společně pláno-
vali, co podniknou v tomto 
roce a samozřejmě také 
zhodnotili rok minulý, který 
byl i pro tak malý sbor napl-
něný mnoha událostmi. Kro-

mě tradičních brigád, opravy 
místní zastávky autobusu, 
výmalby hasičárny a natření 
jejích vstupních vrat, se jeho 
členové významnou měrou 

podíleli na setkání rodáků při 
příležitosti osmistého výročí 
první zmínky o Velběhách, 
oslavili padesáté výročí za-
ložení zdejšího SDH a jeden 
z nově přijatých členů uspo-
řádal také místní Štrúdlfest.

Na schůzi velběžských 
hasičů byli přítomni i jejich 
kolegové ze sousedního SDH 
Osečany a na kus řeči přišel 
rovněž starosta okrsku č. 14 
František Hofman, který řekl: 
„Je to u vás takové domácí, 

a proto moc krásné. Ačkoliv 

máte vyšší věkový průměr, 

fungujete perfektně a já vám 

za to moc děkuji.“

David Myslikovjan

Město bude vymáhat nájemné za tři roky 
zpětně, pozemek mu patří desetkrát déle

Nejmenší SDH v regionu 
přijal dva nové členy

Starosta okrsku č. 14 František Hofman (zleva), starosta SDH 
Velběhy Lukáš Tožička a nejstarší velběžský hasič, jednadeva-
desátiletý Stanislav Svatek

Z P R Á V Y  O D  S E N Á T O R A  ( 1 )

Konference k návrhu změny volebního zákona
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Zabezpečovací zařízení, kamerové systémy, přístupové systémy. E-mail: info@nes.cz, tel.: 603 504 097

Ke kritice se následně přidal 
bývalý zastupitel a dopravní 
expert Pavel Švagr, kterého 
zejména zarazil fakt, že měs-
to se o problému dozvědělo 
pozdě. Své rozčarování ne-
skrývá ani starosta Sedlčan 
Ivan Janeček, který nesou-
hlasí s tím, aby město platilo 
systém dopravy, který mu 
nevyhovuje. S kritikou se 
proto vydal na jednání k or-
ganizátorovi středočeské 
dopravy IDSK, který tvoří 
jízdní řády. IDSK, celým 
názvem Integrovaná dopra-
va Středočeského kraje, je 
příspěvkovou organizací 
Středočeského kraje a u do-
pravců objednává vlakovou 
i autobusovou dopravu pro 
celý Středočeský kraj. Orga-
nizace zahájila svoji činnost 
1. dubna 2017.

Podle vyjádření starosty 
na tiskové konferenci je po-

Nesouhlasím s tím, že budeme platit 
něco, co nám nevyhovuje, říká 
sedlčanský starosta k vlakové dopravě

chopitelné, že celý problém 
není jednoduchý a že změ-
nami došlo k jisté úspoře, 
protože na trase Sedlčany 
– Olbramovice – Benešov – 
Vlašim se uspoří asi jedna 
souprava, a tedy i personál 
a související náklady. A jak 
starosta vysvětlil, náklady 
v autobusové dopravě se 
na 1 km pohybují mezi 40 
až 50 korunami, u vlaku je 
to až třikrát více. Janeček 
zároveň potvrdil, že se při 
řešení problému spojil také 
s okolními starosty a zjistil, 
že nový systém nevyhovuje 
například ani Vlašimi. Proto 
se vydal k organizátorovi 
středočeské dopravy a zpět-
ně vidí jednání a diskuzi 
jako nelehkou a ostřejší. 
Částečné výsledky by však 
tlak města mohl přinést. 

„Znovu bude jezdit tzv. 

školní vlak, aby mohli žáci 

jezdit do školy jako dříve. 

Na tratích by mělo dojít k ta-

kovým změnám, aby moto-

ráky mohly sloužit celý den. 

Nyní ale čekáme na vyjádře-

ní IDSK a tak změny nena-

stanou dříve než v polovině 

června,“ konstatuje staros-
ta, který se zároveň obává 
toho, že by v létě mohlo 
dojít ze strany organizátora 
dopravy ke statistickému še-
tření, které ovšem zjistí ne-
vytíženost spojů (cestující 
z řad žáků se musí přizpůso-
bit a rozloží se do jiných vla-
ků nebo jiné formy dopravy, 
obdobně jako další cestují-
cí) a naopak dojde k tomu, 
že spoje neobjedná, tedy ne-
zajistí. „Železnice se zastaví 

pouze jedenkrát,“ vidí riziko 
starosta Janeček. Podle sta-
rosty tak těmito změnami 
vlaky ztrácí svoje konku-
renční výhody, kterými se 
dříve mohly propagovat. 

Tomáš Vašíček

SEDLČANY Stalo se již dob-
rou tradicí, že v sedlčan-
ském středním odborném 
učilišti v Bezručově ulici 
se každý rok koná den ote-
vřených dveří. Zájemci 
o studium na této škole měli 
možnost zdejší prostory 
navštívit společně s rodiči, 

dalšími příbuznými i se svý-
mi učiteli ze základních škol 
ve čtvrtek 12. ledna.

„Největší zájem dnes je 

o učební obory kadeřník 

a opravář zemědělských 

strojů,“ uvedl těsně před 
koncem ředitel SOU Sedl-
čany Jiří Kolín. „Návštěvní-

ci procházeli jednotlivými 

reálnými pracovišti, kde se 

jim věnovali pedagogové 

a viděli, jak to přímo v pro-

vozu funguje. Na každém 

pracovišti jim odborník po-

dal potřebné informace.“ 

A protože k sedlčanskému 
učilišti neodmyslitelně patří 
také obory cukrář a kuchař, 
návštěvníci školy měli mož-
nost ochutnat jejich chuťov-
ky a několik druhů zákusků. 

Ředitele školy jsme se 
také zeptali, jak na tom 
budou další zájemci o stu-
dium, kteří se buď o dni 
otevřených dveří na sedl-
čanském učilišti dozvěděli 
se zpožděním nebo ve čtvr-
tek neměli čas se přijít po-
dívat. „Další dny otevřených 

dveří budou individuální. 

Pokud někdo bude mít zá-

jem, může si zavolat a my 

ho našimi pracovišti prove-

deme. Není to pro nás žád-

ný problém, individuální 

prohlídky máme i v našich 

propagačních materiálech,“ 

odpověděl Jiří Kolín. 
Odhadem nejméně dva-

cet, ale možná i pětadva-
cet dní otevřených dveří 
v SOU Sedlčany absolvo-
vala Zdena Říhová, která 

v učilišti vyučuje odborné 
předměty téměř ve všech 
učebních oborech a nejví-
ce učí kadeřníky. Příchozí 
měli v rámci tohoto obo-
ru největší zájem o praxi 
v provozu a měli tak mož-
nost vidět studenty přímo 
při jejich pracovních čin-
nostech. Na otázku, odkud 
byli návštěvníci dne otevře-
ných dveří, Zdena Říhová 
odpověděla, že přijížděli 
z Benešovska, z Prahy, 
Příbrami, Vlašimi, ze Zdic, 
Sedlce−Prčice, Vrchoto-
vých Janovic, a samozřej-
mě nechyběli ani zájemci 
ze Sedlčan a blízkého okolí. 

Návštěvníkům se společ-
ně se svými kolegy věnoval 
také vedoucí učitel odborné-
ho výcviku Petr Havel, který 
nám řekl: „Zájem o obor 

opravář zemědělských strojů 

byl mimo jiné z toho důvodu, 

že kluci by rádi získali řidič-

ské průkazy a dvě skupiny 

svářečských průkazů. Díky 

tomu mají opraváři širokou 

možnost uplatnění. Můžou 

vykonávat praxi v různých 

podnicích a zemědělských 

společnostech malého i větší-

ho charakteru.“

David Myslikovjan

SEDLČANY V klubovně kul-
turního domu, ve které 
v pátek 13. ledna také začaly 
třetí přímé volby prezidenta 
v historii České republiky, 
měla volební komise ne zce-
la obvyklé složení. Tvořily ji 
totiž samé ženy.

V klubovně voliče vítala 
předsedkyně zdejší volební 

komise Lenka Dundrová, 
zapisovatelka Markéta Klei-
nová, místopředsedkyně Iva 

Hulanová a členky Zdeňka 
Marešová a Eva Hofman-
nová. „Z minulosti vím, že 

nejvíce voličů přichází právě 

při prezidentských volbách,“ 

uvedla Lenka Dundrová, 
která ve volební komisi byla 
celkově již nejméně deset-
krát. Její kolegyně doplnily, 
že „jejich“ volební místnost 

v kulturním domě navštívi-
lo už třicet procent voličů, 
a to uplynuly teprve necelé 

tři hodiny od chvíle, kdy se 
otevřely volební místnosti. 
Pětice žen volební komise 
v klubovně skoro jedním hla-
sem doplnila, že lidé chtějí 
rozhodovat o tom, kdo nyní 
bude stát v čele naší země, 
a proto tentokrát k volbám 
chodí v hojném počtu.

Členky komise se také 
shodly, že takovou účast 
voličů v prvních hodi-
nách voleb dosud nezaži-
ly. Na otázku, zda jsou při 
těchto prezidentských vol-
bách v Sedlčanech jedinou 
výhradně dámskou volební 
komisí odpověděly, že netu-
ší. Prostřednictvím telefonu 
tedy oslovili koordinátorku 
voleb ve městě Moniku Peš-
tovou, která nám potvrdila, 
že tomu tak skutečně je. 
Také v dalších volebních 
komisích samozřejmě ženy 
jsou, ale tyto komise jsou 
vždy smíšené.

David Myslikovjan

Největší zájem byl o obory 
kadeřník a opravář 
zemědělských strojů

Učitelka odborných předmětů Zdena Říhová (vpravo) a dva účast-
níci dne otevřených dveří, kteří přijeli z Vrchotových Janovic.

V klubovně kulturního domu byly 
ve volební komisi výhradně ženy, za dvě 
a půl hodiny přivítaly třicet procent voličů

V klubovně kulturního domu pracovala volební komise, složená ze 
samých žen. Také v této volební místnosti hlavně zpočátku nebyla 
volební urna ani na chvíli opuštěná.

Dokončení ze strany 1
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Obec
Počet 

voličů

Volební 

účast

Petr 

Pavel

Andrej 

Babiš

Danuše 

Nerudová

Pavel 

Fischer

Jaroslav 

Bašta

Marek 

Hilšer

Karel 

Diviš

Tomáš 

Zima

Dublovice 892 73,32 33,07 31,38 20,30 6,61 2 4,15 1,38 1,07

Hřiměždice 341 76,54 37,69 33,07 15 2,69 5,76 3,46 1,53 0,76

Jesenice 439 74,26 33,33 34,87 16,35 6,79 4,32 2,16 1,85 0,30

Kamýk nad Vlt. 731 71,68 34,74 35,12 13,62 6,9 4,41 2,49 1,72 0,95

Klučenice 381 73,75 33,33 27,59 15,77 11,11 7,88 2,15 1,79 0,35

Kňovice 259 79,92 26,96 26,47 23,52 10,29 6,37 4,41 0,98 0,98

Kosova Hora 1080 72,87 36,10 33,29 15,62 4,99 3,84 4,35 1,15 0,64

Krásná Hora n. Vlt. 894 70,47 35,94 31,30 14,21 7,98 4,31 2,71 3,19 0,31

Křečovice 661 81,69 26,4 37,45 16,47 8,98 4,68 3,93 1,12 0,93

Křepenice 171 81,29 41,6 28,46 18,24 4,37 3,64 3,64 0 0

Milešov 291 72,16 36,23 36,71 10,14 4,34 4,34 4,83 1,44 1,93

Nalžovice 486 69,75 39,82 29,64 15,26 5,98 5,08 1,79 1,79 0,59

Nedrahovice 376 77,93 34,6 24,91 18,68 12,80 2,07 4,15 2,76 0

Nechvalice 523 73,23 28,57 27,51 20,63 14,55 2,64 4,23 1,05 0,79

Osečany 223 77,13 31,54 26,78 27,38 10,11 2,38 1,19 0,59 0

Petrovice 1077 73,26 36,38 23,22 15,22 14,96 2,7 5,41 0,9 1,16

Počepice 456 74,56 30,83 32,63 16,76 11,67 3,59 2,69 1,49 0,29

Prosenická Lhota 414 70,53 32,04 27,11 19,36 7,39 7,04 3,87 2,11 1,05

Příčovy 264 78,41 31,06 27,66 15,53 8,76 5,82 5,82 4,36 0,97

Radíč 176 75 31,06 39,39 21,21 3,03 0,75 0,75 3,78 0

Sedlčany 5670 70,78 36,50 29,68 18,12 7,87 2,5 3,05 1,35 0,87

Sedlec-Prčice 2347 75,42 30,14 35,77 13,93 9,95 4,37 3,18 1,93 0,68

Solenice 309 63,75 28,93 43,65 10,65 3,55 5,58 5,58 1,52 0,5

Svatý Jan 529 66,35 41,26 28,36 16,9 8,59 1,71 2,29 0 0,85

Štětkovice 266 63,53 35,92 28,74 14,97 12,57 1,79 2,99 1,79 1,19

Vojkov 402 70,40 26,24 43,97 16,31 6,02 2,48 2,12 2,12 0,7

Vrchotovy Janovice 775 72,77 29,28 39,28 14,64 5,89 6,42 1,6 1,6 1,25

Vysoký Chlumec 666 71,62 37,26 25,47 19,78 10,52 2,31 3,15 0,63 0,84

Zduchovice 254 81,50 33,98 37,37 17,47 5,33 1,94 1,45 0,97 1,45

PRŮMĚR 736,31 73,58 33,48 31,96 16,97 8,09 3,89 3,23 1,62 0,74

jsou daleko menší. I tady 
je Petr Pavel na prvním 
místě se ziskem necelých 
37 %, Andrej Babiš je ale 
pouze necelé tři procent-
ní body za ním. Také zde 
je jedinou další kandidát-
kou, která získala více 
než 10 % hlasů, Danuše 
Nerudová. V okrese Be-
nešov zvítězil Petr Pa-
vel s necelými 36 %, An-
drej Babiš měl přibližně 
o procento méně. I zde 
byla na třetím místě Da-
nuše Nerudová s přibliž-
ně 13 a půl procenty.

Výsledky hlasování 
za přebírací místo Sedlčany 
jsou obdobné. Vítězem zde 
byl Petr Pavel se ziskem 
34,65 %, na druhém místě 
tady skončil Andrej Babiš 
se ziskem 30,32 %, na tře-
tím je Danuše Nerudová 
s 17,11 % hlasů. Také zde se 
nad pomyslnou desetipro-
centní hranici nikdo další 
nedostal. Přebírací místo 
Votice zavedlo do systému 
jako prvního Andreje Babi-
še s téměř 41 %, druhý Petr 
Pavel tady získal necelých 
30 % a Danuše Nerudová 
na třetí pozici získala pod-
poru 13,8 % voličů, kteří se 
rozhodli využít svého vo-
lebního práva.

Z námi sledovaných 
obcí byla největší voleb-
ní účast v Křečovicích. 
Naopak nejmenší zájem 
o prezidentské volby pro-
jevili občané Štětkovic. 
Průměrná volební účast 
v regionu dosáhla 73,58 %, 
což je o 5,34 procentního 
bodu více, než v celostát-
ním měřítku.

Naše tabulka ukazuje 
procentický zisk jednotli-
vých kandidátů, které jsme 
seřadili podle celkového 
pořadí po 1. kole letošních 
prezidentských voleb. An-
drej Babiš zvítězil v Jese-
nici, Kamýku nad Vltavou, 
Křečovicích, Milešově, Po-
čepicích, Radíči, Sedlci-Pr-
čici, Solenicích, Vojkově, 
Vrchotových Janovicích 
a Zduchovicích. Vůbec 
největší zisk, 43,97 %, si při-
psal ve Vojkově. Naopak 
nejméně procent, 23,22, 

Petr Pavel získal na Sedlčansku méně hlasů, než v republikovém 
součtu, přesto i tady v prvním kole prezidentských voleb zvítězil

získal v Petrovicích. V Ose-
čanech skončil až na třetím 
místě, když ho přeskočila 
Danuše Nerudová.

Pet r  Pave l  z v í t ě z i l 
ve všech ostatních, tedy 
18, obcích. Největší zisk si 
připsal v Křepenicích, kde 
pro něj hlasovalo 41,6 % 
voličů. Naopak nejmenší 
podporu má ve Vojkově, 
kde získal jen 26,24 %.

Pokud se zaměříme 
na výsledky jednotlivých 
kandidátů, vidíme, že zisk 
Petra Pavla je v našem 
regionu o téměř dvě pro-
centa nižší, než jaký má 
celostátní. Druhý Andrej 
Babiš u nás získal dokon-
ce o více než tři procenta 

méně než v republikovém 
měřítku. Naopak více než 
tři procenta má v našem 
regionu k dobru oproti ce-
lostátnímu výsledku třetí 
Danuše Nerudová. Větší 
zisk má tak Pavel Fischer, 
Marek Hilšer a Tomáš 
Zima. Naopak menší zisk 
si v našem regionu při-
psali ještě Jaroslav Bašta 
a Karel Diviš.

Nejmenší rozdíl mezi 
prvními dvěma místy byl 
v Kamýku nad Vltavou 
(0,38), Milešově (0,48), 
Kňovicích (0,49), Nechva-
licích (1,06), Jesenici (1,54) 
a Dublovicích (1,69). Na-
opak největší vidíme v pří-
padě Vojkova, kde Andrej 

Babiš získal o 17,73 % více 
hlasů, než druhý Petr Pa-
vel. Andrej Babiš s více 
než desetiprocentním ná-
skokem triumfoval také 
v Solenicích (14,72 %) 
a Křečovicích (11,05 %). 
Petr Pavel měl více než de-
setiprocentní náskok v Pet-
rovicích (13,16 %), Křepeni-
cích (13,14 %), Svatém Janu 
(12,9 %), Vysokém Chlum-
ci (11,79 %) a Nalžovicích 
(10,18 pro Pavla).

„Mile mě překvapila 

solidní účast voličů,“ svě-
řil se naší redakci senátor 
Petr Štěpánek. „Výsledky 

jsem očekával u obou kan-

didátů nižší, zhruba třicet 

procent. U paní Nerudové 

jsem naopak předpoklá-

dal vyšší zisk,“ řekl. Nemi-
lým překvapením pro něj 
byla rétorika Andreje Ba-
biše ve vystoupení těsně 
na konci voleb: „Připomně-

la mi štvavé procesy 50. let 

prokurátora Urválka. Uká-

zat na třídního nepřítele 

a poštvat proti němu široké 

masy lidu. Myslím, že takto 

by se prezident neměl nikdy 

chovat, a nejen tím je pro 

mne Andrej Babiš nevolitel-

ný,“ sdělil.
Druhé kolo, ve kterém se 

proti sobě postaví Petr Pavel 
a Andrej Babiš, se uskuteční 
ve dnech 27. a 28. ledna.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Dokončení ze strany 1
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Kominictví  Tuháček
tel.: 777 811 898
kominictvi.tuhacek@seznam.cz

 čištění    frézování
 vložkování
 revizní zprávy    sanace
 stavby a opravy komínů
 zajišťování revize

Prodám palivové dřevo měkké 1 200 Kč/prms 

a tvrdé 2 000 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.            6/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.            7/23 

Koupím starou maringotku, může být 
i vojenská, nabídněte. Tel.: 725 635 825. 8/23 

Prodám funkční vyčištěný stolní po-
čítač HP 100-300 NC (Intel Celeron G1620 T, 
2,4 GHz, 4 GB RAM, 500 GB HDD, Windows 
10), vhodný na účetnictví, kancelářské prá-
ce, internet. Cena 900 Kč. Zdarma navíc: 

monitor, klávesnice, myš, reproduktory. 
Foto mailem. Tel.: 774 414 225.             9/23 

Prodám funkční černobílou laserovou 
tiskárnu HP LaserJet 1200 series se třemi to-
nery. Cena 440 Kč. Tel.: 774 414 225.      10/23

ZPRAVODAJSTVÍ

MOKŘICE Andrea Benešová je dva-
cetiletá slečna, která se rozhodla, že 
si začne plnit své sny, a tak si kou-
pila karavan. 

Kde se vzal nápad na pojízdnou 

kavárnu?

Vždycky jsem si s myšlenkou 
vlastní kavárny pohrávala. Zabýva-
la jsem se tím, co chci v životě dělat 

a tohle mi dávalo smysl. Začala jsem 
nad tím přemýšlet a zabývat se myš-
lenkou uskutečnění mého snu. Vloni 
v březnu jsem poprvé začala reálně 
uvažovat o tom, že bych to vážně 
chtěla zkusit. To, že nakonec budu 
mít kavárnu v karavanu mě napadlo 
i kvůli mé lásce k cestování a pře-
pravě v malých obytných vozech. 
Všechno jsem to spojila dohromady. 
Navíc pojízdné kavárny u nás nejsou 
tolik rozšířené, takže je to originální.

Jak dlouho trvalo provedení va-

šeho snu?

Rozhodnutí v březnu, v květnu 
jsem koupila karavan, poté dlouhé 

zařizování a v srpnu přišla první akce. 
Takže zhruba pět měsíců.

Co vlastně název KavAndy zna-

mená? Jak vznikl?

V názvu jsou skryta tři slova – 
káva, pojízdný přívoz z anglického 
van a mé jméno Andy. Dlouho jsem 
vymýšlela název, ale stále to nebylo 
ono. Až jsem jednou, těsně před prv-

ní akcí, byla u babičky a ta najednou 
navrhla název KavAndy a já věděla, 
že to je přesně ono.

Měla jste krizi, kdy jste přemýš-

lela, jestli to za všechno úsilí stojí?

Určitě, zejména na začátku. Jsem 
velký detailista a když něco dělám, 
chci, aby to bylo perfektní, takže jsem 
se často potýkala s tím, že něco ne-
jde podle mých představ. Stálo mě to 
hodně energie i fi nančních prostředků 
a občas jsem přemýšlela, jestli to celé 
nevzdám. Ale potom jsem si řekla, že 
to musím zkusit, že i kdyby to nakonec 
nevyšlo, tak do toho chci jít ales-
poň pro ty zkušenosti.

Myslíte si, že je váš projekt v na-

šem regionu konkurenceschopný? 

Mně v našem okolí něco takového 
chybělo. Místo, kde každý najde své 
útočiště, a ještě si k tomu dá kávu, 
domácí limonádu nebo něco dob-
rého. Přišlo mi to jako super nápad. 
Zároveň si uvědomuji, že spoustu 
lidí bude stále preferovat kamen-
nou kavárnu. Ale na všech akcích, 
na kterých jsem zatím byla, jsem 
slyšela jen pozitivní ohlasy a viděla 
jsem, jak jsou lidi z takového nové-
ho konceptu nadšení. Takže to úplně 
nemůžu srovnávat s konkurencí kla-
sických kaváren, je to jiné.

Jste na celý projekt sama, nebo 

máte pomocníky?

Mám velkou pomoc v rodině, 
kamarádkách a příteli. Všichni jsou 
ochotni mi pomoct, když potřebuji 
a za to jsem moc vděčná. Ze začátku 
jsem pekla všechno sama, teď už mi 
občas pomáhá teta, která mi dodává 
část dezertů.

Máte v plánu myšlenku nějak 

rozšiřovat?

Můj sen je jednou mít vlastní ka-
mennou kavárnu, ale to je zatím 
hudba vzdálené budoucnosti. Zatím 
mi vyhovuje, že díky karavanu jsem 
fl exibilní a nejsem omezená stálým 
provozem kavárny. Co se týče kara-
vanu, tak bych ráda připojila ke stán-
ku malou knihovnu a do sortimentu 
kavárny bych ráda přidala míchané 
nápoje. Líbilo by se mi uspořádat 
s KavAndy večer s živou hudbou, 
kde by lidé mohli relaxovat a nechat 
se unášet přítomností. A asi poslední 
věc je svatba, na které bych ráda ob-
sluhovala ze svého karavanu.

Barbora Kulandová

Řádková inzerce: 15 Kč/řádek

Malý karavan a holka, která si plní své sny

Andrea Benešová se svou pojízdnou kavárnou na Vrškamýcké pivoslávě vloni v září

V Petrovicích 
zažádají 
o dotaci 
na pořízení 
domácích 
kompostérů
PETROVICE Na posledním 
zasedání obce starosta Pa-
vel Kubíček informoval ve-
řejnost i zastupitele o mož-
nosti dotace na domovní 
kompostéry. „Nyní se prová-

dí veřejný průzkum, zda je 

o kompostéry mezi občany 

zájem. Informace byla zve-

řejněna ve zpravodaji obce 

Petrovice, který vychází 

jednou za měsíc i na face-

bookovém účtu obce Petro-

vice. Dotace na kompostéry 

by byla ve výši 85 % a jedná 

se o kompostéry o objemu 

asi 1 m3. Určeny budou pro 

trvale žijící občany i pro cha-

lupáře a jejich pořízením by 

se mělo snížit množství bio-

logické složky v komunál-

ním odpadu, které teď mají 

Petrovice asi 220 kg na ob-

čana. Zároveň by se ulevilo 

i kompostárně v Petrovicích. 

Kdo by měl zájem, dostal by 

kompostér domů zdarma, 

nikdo by je nevyvážel. Žá-

dost o dotaci se musí podat 

do konce roku 2023, ale ra-

ději dříve, protože se peníze 

dost rychle vyčerpají,“ infor-
moval dále Kubíček. 

Jana Motrincová
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OBEC

Dublovice 0 0 1 0 2 3 2 2 2

Hřiměždice 0 0 0 0 1 1 1 2 2

Jesenice 0 0 0 0 0 0 1 0 0

Kamýk nad Vltavou 2 1 1 1 1 1 1 2 2

Klučenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Kňovice 1 0 0 0 1 1 1 1 1

Kosova Hora 1 0 1 0 3 3 3 3 3

Krásná Hora nad Vltavou 2 1 1 1 5 6 5 5 5

Křečovice 0 0 0 0 3 3 2 2 2

Křepenice 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Milešov 0 0 0 0 1 1 1 1 1

Nalžovice 1 1 1 1 1 1 2 1 1

Nedrahovice 1 1 1 1 0 0 0 0 0

Nechvalice 1 1 1 1 1 1 1 2 2

Osečany 0 0 0 0 1 1 1 1 1

Petrovice 1 1 1 1 4 4 3 3 3

Počepice 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Prosenická Lhota 2 0 0 0 0 1 0 0 0

Příčovy 0 0 0 0 0 0 0 0 0

Radíč 0 0 0 0 2 2 2 2 2

Sedlčany 7 8 9 7 19 22 19 18 18

Sedlec-Prčice 2 2 2 2 6 7 6 7 7

Solenice 0 0 0 0 1 1 1 2 2

Svatý Jan 0 0 0 0 1 1 2 1 1

Štětkovice 0 0 0 0 0 0 0 1 1

Vojkov 0 0 0 0 7 7 7 7 7

Vrchotovy Janovice 0 1 0 0 6 6 6 6 6

Vysoký Chlumec 0 0 0 0 3 3 3 3 3

Zduchovice 1 1 1 1 0 0 0 0 0

Celkem 22 18 20 16 69 76 70 72 72

REGION Pohled na naši tabulku 
tentokrát skýtá obrázek, který 
jsme ještě neviděli. Ani v jednom 
případě nedošlo k nějakému po-
klesu nebo nárůstu počtu prokáza-
ných pozitivních případů nákazy 
koronavirem.

Obec s rozšířenou působností 
Sedlčany měla v neděli 8. ledna 
51 aktivní případ a stejné číslo 
jsme zde viděli v neděli 15. Nově 

evidovaný případ za uplynulých 
sedm dní nebyl ani jeden. Na Pří-
bramsku počet nakažených mírně 
stoupl, konkrétně z 305 nakaže-
nými na 100 tisíc obyvatel na 308. 
V absolutních číslech jde o nárůst 
o dva prokázané případy. Nejtma-
vší barvu má stále Voticko, i když 
se ani tady počet případů nezmě-
nil, zůstal na 71 aktivních.

Olga Trachtová Hadáčková

studenti sedlčanského gymnázia. 
Jedná se o dobrovolnou činnost, 
kterou studenti i pedagogové 
rádi podporují. V letošním škol-
ním roce se gymnázium zapojilo 
do projektu již popáté. Právě teď 
v lednu byl zveřejněn celkový po-

čet napsaných dopisů, sedlčanští 
gymnazisté letos akci podpořili 
151 dopisy. Počet napsaných do-
pisů se každým rokem zvyšuje 
a zájem roste, což těší také Blan-
ku Hrochovou, která celou akci 
na gymnáziu organizuje.

Barbora Kulandová

Studenti gymnázia 
píšou dopisy na pomoc 
nespravedlivě odsouzeným

Regionální data poukazují 
na setrvalý stav

Akademická malířka Inka Dele-
vová často a ráda jezdila i do na-
šeho regionu, do Sedlčan i do Ka-
mýka nad Vltavou. U příležitosti 
jejích nedožitých 75. narozenin 
(17. ledna) na ni vzpomíná Hanka 
Synková.

Co se mi vybaví, když se řekne 
Inka Delevová?

Inka nikdy nezkazila legraci.
Inka nikdy neřekla, že by 

na dané téma neměla obrázky, ať 
už jsme v rámci kamýcké kultu-
ry měli jakékoli téma – Francie, 
oheň, česnek, pivo, Karel IV, po-
hádky…

Inka nikdy nepřišla včas – 
ale člověk si na ni rád počkal. 
Počkám i tentokrát, i když by to 
mělo být v jiném časoprostoru. 
Moc o to stojím. Vím totiž, proč 
nechodila včas – protože byla 
ochotna si ten čas udělat na ka-
ždého, kdo to právě potřeboval, 
kdo jí zrovna zavolal nebo koho 
právě potkala.

Iniciátorem sepsání mé prv-
ní knížky byla právě Inka. Když 
jsem si hledala pomoc při únavo-
vém syndromu po borelióze, na-
učila jsem se leccos o bylinkách 
a koření, a tenkrát mě Inka oslo-
vila: „Hani, proč o tom nenapíšeš 

knížku, když o tom tolik víš?“

A tak díky Ince vznikla kníž-
ka Koření proti choření. Někdo 
z mých čtenářů ji nazval knížka-
-přítulka.

Po ní vznikla tlustá kniha 
Všechno je jedlé. Ta už bohužel 
vzhledem ke ztíženým podmín-
kám v knižním světě nemohla 
být v barvě, ale i tak nás to ba-
vilo. V té knížce máme sekci pro 
nečtenáře – kratičký text je za-
komponován třeba do obrázku 
zeleniny.

Koření vyšlo i v dalším vydá-
ní, a tak Inka vytvořila novou ti-
tulní stránku.

Vymýšlely jsme spolu skládač-
ku o naší obci Kamýk nad Vlta-
vou, která se dotiskuje stále.

Vytvářely jsme spolu také mo-
tivační obrázky – povzbuzující 
slogan či verše inspirovaly Inku 
k malbě originálních obrázků.

Plánovaly jsme veršované 
a ilustrované taháky pro cvičen-
ce, Inka říkala pro cvičílky. To už 
jsme bohužel do konce nedotáhly.

Měly jsme spolu kurzík pro 
pohodu těla a duše, který byl 
součástí projektu Spokojenost, 

kde každé písmenko něco sym-
bolizovalo. Tento díl začínal pís-
menem N – Něco co jste Nikdy 
Nedělali. A tak pod Inčinými 
pokyny účastníci začali kreslit 
či malovat. Byli jsme svědkem 
fenoménu Inka – pohodová ma-
lířka nám totiž vykládala histor-
ky, a přitom jako by nic kreslila 
a malovala a vznikal tak obraz 
koní v cirku. Na něm Inka před-
vedla i to, že umí psát oběma ru-
kama současně. (Dokonce se prý 
umí i podepsat nohama, zkusila 
to, aby se vcítila do situace uměl-
ců s postižením.)

Kdo umí nakreslit koně, byť 
jen stojící, toho stavím na pie-
destal! Pamatuji si totiž, jak celá 
naše rodina byla v pohotovosti, 
když můj bratr coby školák měl 
za domácí úkol namalovat koně 
– tehdy jsme se mu všichni sna-
žili pomoci, ale naše výtvory při-
pomínaly vše jiné, jen ne koně, 
zatímco Inka jen tak jakoby nic 
zvládá koně i v pohybu!

Píšu v přítomném čase, pro-
tože psát o Ince v minulém čase 
moc nedokážu.

Přišel však smutný rok 22, kdy 
nás opustil konzultant mých kní-
žek MUDr. et RNDr. Petr Nohel, 
Dr. Sc, a pak moje ilustrátorka, aka-
demická malířka Inka Delevová.

A v jeden den jsem se v září 
loučila na dálku se dvěma krá-
lovnami.

S českou královnou kresby, 
malby a ilustrace – s Inkou Dele-
vovou, která vyrůstala na zámku 
Orlík, a s britskou královnou. Se 
dvěma dobrými ženami.

Půl roku nato jsem ve svém 
počítači objevila nahrávku, kde 
Inka vzpomíná, jak se setkala 
na tribuně s princem Philipem, 
manželem britské královny Alž-
běty. Královna poslala dvaadva-
cetispřeží. Když bělouši přiběhli, 
lidé začali tleskat, a koně se po-
někud splašili. Inka to vše zachy-
covala na skicák. A princ Philip 
jí koukal přes rameno. Pozval ji 
do Windsoru, že si u nich může 
malovat, jak dlouho chce. Jenže 
Inka se mu styděla říci, že nemá 
cestovní pas, měla ho tehdy 
na deset let zabavený. Ve Francii 
byla načerno.

Tak to hezky do sebe zapadá – 
s tou královskou rodinou. Inka mě 
zkrátka překvapuje i teď, i když už 
maluje v nějakém jiném světě.

Vzpomínka 
na Inku Delevovou

Dokončení ze strany 1
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„Myšlenka se zrodila 

koncem minulého roku. 

Na počátku to byla předsta-

va důstojným způsobem při-

pomenout veřejnosti válku, 

která se odehrává nedaleko 

našich hranic. Spojil jsem se 

s kolegy z oboru a nakonec to 

byla paní Helena Vágnerová, 

která mne na tuto putovní vý-

stavu upozornila. Oba tvůrci, 

Majda Slámová a Vojtěch Bo-

háč, pořídili fotografi e pro ne-

závislý server VOXPOT. Byli 

na Ukrajině již před vypuk-

nutím války 24. února 2022 

a situaci na místě velmi dobře 

znali. Začátek války je zastihl 

na hranici s Běloruskem, poz-

ději se přesunuli do Kyjeva 

a znovu se na Ukrajinu vrátili 

ve chvíli, kdy se ruská vojska 

odtamtud stáhla. Zaměřili 

se na osvobozená území 

a s ukrajinskými vojáky strá-

vili také několik dní v přední 

bojové linii. Právě v těchto 

dnech působí znovu na Ukra-

jině a bohužel nemohli být 

přítomni na naší vernisáži.“

Otevření výstavy patnácti 
velkoformátových fotografi í 
zahájily tóny právě té výše 
zmíněné písně Lásko, Bože 
lásko. Zahrála ji žačka ZUŠ 
Dora Křenková na trubku 
a spolu s Marinou Indutnou, 
která zahrála na ukulele, po-
skytly hudební rámec nejjí-
mavější části vernisáže.

Julija Hončarenko a Nata-
lija Tychovska, naše ukrajin-
ské sousedky, patří k řadě 
Ukrajinců, kteří se v sedl-
čanské knihovně intenzívně 
učí od svého příjezdu pod 
vedením Blanky Tauberové 
našemu jazyku. Obě přečetly 
v krásné češtině autentické 
příběhy o rozhodování opus-

Lásko, Bože lásko
tit s dětmi svou rodnou zemi.

Jejich vlastní příběhy spolu 
s příběhy svěřenými jim k pře-
čtení také Viktorijí a druhou 
Natalijí, byly naplněny ne-

představitelnými, nevýslov-
nými strastmi na dlouhé cestě 
do České republiky. Na ní tyto 
matky s dětmi překonávaly těž-
kosti, které by člověk ani netu-
šil. Možná by se bál, byť si je 
jen představit.

Čtyři ženy z Ukrajiny, Juli-
ja, Viktorija a obě Natalije, se-
braly nebetyčnou odvahu se 
ke svým prožitkům vrátit, sepsat 

je a představit je veřejnosti. Pro 
člověka s traumatickou zkuše-
ností, která jde až do morku kos-
tí, to je bez pomoci odborníků 
více než nesnadné. Účastníky 
vernisáže hluboce dojalo sdílení 
osudů na nebezpečných vyčer-
pávajících cestách, slzy v očích 
měli úplně všichni, bylo slyšet 
i štkaní dítěte, které tou zkuše-
ností prošlo spolu s maminkou. 
Vděčnost za přijetí v České 
republice, jmenovitě v Sedlča-
nech, byla velmi upřímná.

Starosta města Ivan Janeček 
se také slzám neubránil, když 
ukrajinským rodinám přál šťast-
ný a brzký návrat. Odpověděl 
redakci i na dodatečnou otázku, 

co mu jako starostovi přináší 
poselství výstavy i sdílení ži-
vých příběhů nových sousedů 
z Ukrajiny:

„Výstava i příběhy nám pře-

devším zblízka ukazují, co lidé 

na východ od nás prožívají a jak 

válka převrátila jejich životy. Ne-

nacházím slov a silně soucítím 

s obyvateli Ukrajiny, jak jsem řekl 

i na vernisáži. Přeji si, aby tento 

spor co nejrychleji skončil a všich-

ni ukrajinští občané se mohli vrá-

tit do svých domovů, ke svým 

rodinám, přátelům a mohli 

v poklidu zvelebovat svou vlast. 

A pokud má někdo výhrady k po-

stavení lidí svého národa v jiné 

zemi, existují diplomatické cesty 

k řešení těchto otázek, nesmí 

to ale být diplomacie jako před 

85 lety v Mnichově. Víme dobře 

z vlastních dějin, jak problema-

tické je takové otázky řešit a kam 

může vypjatý nacionalismus vést.

To, co se na Ukrajině děje, 

mě nenechává chladným již 

od začátku celého konfl iktu. Pro 

pochopení celé problematiky se 

ale musíme vrátit na začátek pro-

blému. Při rozpadu Sovětského 

svazu na začátku devadesátých 

let byla v srpnu 1991 vyhlášena 

samostatnost Ukrajiny, 

která si od tohoto oka-

mžiku začala budovat 

novou státní identitu. 

Důležitým dokumentem 

pro územní celistvost 

a bezpečnost Ukrajiny 

byl podpis tzv. buda-

pešťského memoranda 

v prosinci roku 1994. 

Protože Rusko ale i na-

dále považuje Ukrajinu 

za území s výsostnou 

sférou svého vlivu, vy-

vrcholily neshody v ote-

vřenou agresi. Původní 

ruský záměr dosáhnout rychlého 

vítězství selhal a Ukrajina s mate-

riální podporou západních zemí 

své území postupně osvobozuje. 

K tomu, aby obě strany mohly 

usednout k jednacímu stolu je 

ale potřeba, aby se všichni cizí 

vojáci stáhli z Ukrajiny na svá 

území. Jsem přesvědčen, že bez 

tohoto základního požadavku se 

mírová jednání jen těžko mohou 

uskutečnit.“

V zastoupení těch, kteří jsou 
válkou postiženi, se jednomu 
chce volat: Světe, člověče, slyšíš 
můj lidský příběh? Lásko, Bože 
lásko, kde tě lidé berou?    

Iva Fišerová

Foto: Pavel Žak

JESENICE V klubovně 
hasičské zbrojnice se 
uskutečnila v pátek 
13. ledna výroční člen-
ská schůze místního 
sboru dobrovolných 
hasičů za účasti čest-
ných hostů − starosty 
hasičského okrsku Je-
senice u Sedlčan Jiřího 
Neužila a místostarosty 
obce Jesenice Miloše 
Jiráska. 

Bilancování hasič-
ského roku se ujal sta-
rosta sboru Miroslav 
Hrs tka .  P ř ipomně l 
nejdůležitější události 
minulého roku: „V obec-

ním parku u hasičské 

zbrojnice jsme uspo-

řádali jarní slavnost − 

stavění máje a večerní 

pálení čarodějnic. Čaro-

dějnice poprvé opravdu 

přiletěla od bytového 

domu přes Sedlecký po-

tok do obecního parku, 

kde v čarodějnickém 

ohni uhořela. Ve spolu-

práci s mateřskou školou 

jsme připravili adventní 

setkání dětského sou-

boru s místními občany 

spojené se slavnostním 

rozsvícením vánočního 

stromu − vzrostlé dva-

cetimetrové túje vyzdo-

bené pomocí autojeřábu 

fi rmy Bílek vánočními 

světelnými řetězy a svítí-

cími rampouchy. Poprvé 

jsme světelnými řetězí 

ozdobili hasičskou zbroj-

nici a venkovní posezení 

s krbem. Mikulášská 

družina v podání našich 

členů naladila Jesenici 

do vánoční atmosféry. 

Tradiční obchůzka dru-

žiny je hodně populární. 

Na požádání obchází ro-

diny s dětmi v obci a za-

vítá i do místních částí. 

Tradičně pořádáme ha-

sičský ples a oblibě se 

těší narozeninové oslavy 

a rodinné párty konané 

v našem venkovním 

posezení s krbem. Pat-

řičnou pozornost věnu-

jeme údržbě a opravám 

naší hasičské techniky. 

Vybavení zásahového 

vozidla jsme rozšířili 

o kalové čerpadlo a hli-

níkový hák. Úspěšně 

pokračuje přístavba ha-

sičské zbrojnice, která 

rozšiřuje současnou bu-

dovu o garáž pro osob-

ní dopravní automobil 

Fiat Ducato. Členové 

sboru během dosavadní 

výstavby odpracovali pl-

ných 200 brigádnických 

hodin. Po celou řadu let 

se nám dařilo vytvářet 

dětské hasičské druž-

stvo. V současné době se 

pokoušíme tuto tradici 

obnovit.“ 

Velitel sboru Milan 
Jiroušek se ve své zprá-
vě zaměřil na sportovní 
úspěchy hasičských 
družstev sboru: „Naše 

družstvo mužů na okrs-

kové hasičské soutěži 

v požárním útoku ob-

sadilo 2. místo a v regi-

onálních pohárových 

hasičských soutěžích 

reprezentovalo sbor 

ve Smrkově, Kvasejo-

vicích, Dobrošovicích 

a Martinicích, kde obsa-

dilo shodně 1. místo. Sou-

těžním vrcholem je účast 

družstva mužů v seriálu 

Brdské ligy. Družstvo ob-

sadilo vynikající 2. mís-

to. V loňském roce jsme 

převzali odpovědnost 

za uspořádání devátého 

a desátého prestižního 

kola Brdské ligy 2022. 

V jesenickém fotbalovém 

dolíčku jsme pro soutěží-

cí týmy připravili ideální 

sportovní podmínky včet-

ně technického zázemí − 

sektoru pro rychlé občer-

stvení a sociální zázemí. 

Pro zájemce jsme uspo-

řádali Jesenický víceboj 

− doprovodnou atrak-

tivní soutěž v netradič-

ních disciplínách – hod 

sudem, zatloukání hřebí-

ků a pivní štafeta. Naše 

výjezdová jednota sboru 

JPO III. byla povolána 

k 26 zásahům.“ Na závěr 
jednání se členové sbo-
ru seznámili s videopre-
zentací mužstva mužů, 
účastníka seriálu Brdské 
ligy 2022.

František Vávra

Natalija Tychovska

Julija Hončarenko

Hasiči hodnotili 
uplynulý rok
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY, PLESY

 Petrovice – Obecní dům
20. 1. Školní ples

tradiční ples školy

 Křepenice
20. 1. Hokejový ples

k tanci a poslechu hraje sku-

pina Relax, tombola; 20:00

 Kosova Hora – Sokolovna
21. 1. Ples volejbalistů

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete; 19:00

 Votice – Sokolovna
21. 1. Hasičský ples

k tanci a poslechu hraje 

skupina Unigena; 20:00

 Kovářov
21. 1. Školní ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Ešner band

 Ředice – kulturní dům
21. 1. Hasičský ples

k tanci a poslechu hraje 

skupina Pohoda Team

 Prosenická Lhota
27. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Ešner band

 Nechvalice – kult. dům
28. 1. Hasičský ples

k poslechu a tanci hraje 

kapela Ešner band

 Vrchotice – Na Františku
28. 1. Hasičský ples SDH 

Vrchotice

k poslechu a tanci hraje 

skupina Hošna band

 Dublovice – hostinec 
Na Nový
28. 1. Obecní ples

ples obce Dublovice, k tan-

ci a poslechu hraje skupina 

Klasik, 19:00

 Vysoký Chlumec – Sta-
rá hospoda
28. 1. Sportovní ples SK 

Vysoký Chlumec

k poslechu a tanci hraje 

kapela Repete, tombola; 

19:00

 Sedlčany – Pohoda club
28. 1. DJ Basslicker (rá-

dio Kiss)

party s oblíbeným DJem 

z rádia Kiss; 21:00

 VÝSTAVY

 Drážkov – Váchův 
špejchar
Našlose Sešlose

výstava autorské tvorby 

k 20. výročí založení spol-

ku Našlose

 Sedlčany – kult. dům
Současná česká astrono-

mická fotografi e

výstava součástí oslav 60. 

výročí otevření hvězdárny 

Josefa Sadila

Životní koníček

výstava obrazů a plastik 

Petra Kotršala; vernisáž 21. 

1. v 18:00

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Válka na Ukrajině

výstava fotografi í reportérů 

serveru Voxpot Majdy Slá-

mové a Vojtěcha Boháče; 

do 24. 2.

 Petrovice – knihovna
Michaela Burdová Pro-

šková: Prodejní výstava 

olejomaleb

obrazy zvířat a přírody 

od známé spisovatelky; 

do 31. 1.

 Sedlčany – knihovna
FotoFlegmatici Sedlčany 

počtrnácté

výstava fotografi í členů 

klubu; do 1. 2.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – muzeum
26. 1. Rok života v Kanadě

beseda Antonína Pešty 

a Jana Krejčího spojená 

s promítáním fotografi í; 18:00

 Votice – klášter sv. Fran-
tiška z Assisi
26. 1. Pěšky přes Pyrene-

je a zpět

cestovatelská přednáška Ja-

kuba Šolce a Iva Firkleho; 

18:00

 Petrovice – Obecní dům
28. 1. Manaslu – Hora 

ducha

projekce a přednáška nejen 

z expedice z hory Manaslu; 

19:00

 DIVADLO

 Sedlčany – kult. dům
18. 1. Housle

komediální drama Dana 

McCormicka; 19:30

21. 1. Manželské země-

třesení

Divadlení spolek KRUH 

Dobříš uvádí komedii Táni 

Staffové; 19:00

26. 1. Jan Štastný – Večer 

hudby a poezie

recitování básní hercem 

Janem Šťastným v dopro-

vodu houslistky J. Jiříčkové 

a klavíristy V. Podrazila; 

19:30

31. 1. Manželský čtyř-

úhelník na horách

komedii uvádí Divadelní 

společnost Fanny Agentura; 

19:30

 Sedlčany – knihovna
20. 1. Havlovy hry

divadelní pátek s Našlose, 

jednoaktovky Ela, Hela 

a stop a Chyba; 19:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
27. 1. Na Zlatém jezeře

romantická komedie Ernes-

ta Thompsona; 19:00

 KINO

 Sedlčany
19. 1. PSH nekonečný 

příběh

český dokument, fi lmový 

klub; 20:00

20. 1. Zapomenutá země

historický fi lm; 20:00

21. 1. Srdce dubu

francouzský dokument; 20:00

22. 1. Princezna zakletá 

v čase 2

druhý díl české fantasy 

pohádky; 15:00

27. 1. Grand Prix

česko-slovenská komedie; 

20:00

28. 1. Blízko

drama; 20:00

 Votice
19. 1. Přání k narozeninám

nová česká komedie; 20:00

25. 1. Kocour v botách: 

Poslední přání

animovaná komedie; 17:00

26. 1. Babylon

americké drama; 20:00

 SPORT

 Sedlčany – zimní stadion
18. 1. Pohárové utkání

DSK Daleké Dušníky – Ryb-

níkáři; 18:30

HC Žabáci Solopysky – No-

vit Neveklov; 20:25

20. 1. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – HC 

River Boys Zvírotice; 18:30

HC Olbramovice – HC 

Hrádek; 20:25

21. 1. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice B – 

HC Miličín; 12:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Kňovice; 14:00

21. 1. Hokejové utkání

TJ Tatran Sedlčany A – HC 

Rakovník B; 17:00

29. 1. Veřejné bruslení

14:00–16:00

22. 1. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

DSK Daleké Dušníky; 16:30

AHC Nový Knín – HC Bu-

bák Chlum; 18:25

HC Domino – HC Huroni 

Vršovice; 20:20

23. 1. Pohárové utkání

HC Olbramovice – HC 

Miličín; 18:30

HC River Boys Zvírotice – 

Stará garda Štětkovice; 20:25

25. 1. Pohárové utkání

Ševci Nový Knín – Rumola; 

18:30

HC Votice – Rybníkáři; 20:25

27. 1. Pohárové utkání

Novit Neveklov – Stará 

garda Štětkovice B; 18:30

HC Miličín – HC Hrádek; 20:25

28. 1. Pohárové utkání

HC Žabáci Solopysky – HC 

Olbramovice; 12:00

HC Kňovice – AHC Nový 

Knín; 14:00

28. 1. Hokejový zápas

TJ Tatran Sedlčany A – Bul-

doci Neratovice; 17:00

29. 1. Pohárové utkání

HC Bubák Chlum – HC 

Domino; 16:30

TJ Slavoj Obecnice – HC 

Rebel Sázava; 18:25

DSK Daleké Dušníky – HC 

Votice; 20:20

30. 1. Pohárové utkání

Rumola – HC Medvědi 

Sedlčany; 18:30

HC Huroni Vršovice – HC 

Čerti Křepenice; 20:25

 Sedlčany – sportovní 
hala GaSOŠE
21. 1. Sedlčanský pohár – 

Hydrogen RC Challange 

Cup

vytrvalostní závod RC mo-

delů autíček s vodíkovým 

článkem; 9:00

 Předbořice – náves
21. 1. Pochod z Předbořic 

do Předbořic

turistický pochod; 13:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – knihovna
18., 25. 1. Hajánek

podvečerní čtení pro děti; 

17:00

20. 1. Hrajeme loutkové 

divadlo

po divadle navazuje 

Pohádková výtvarná dílna; 

15:00

26. 1. Mluvit před lidmi

workshop komunikačních 

dovedností s Lubošem 

Pavlem; 13:00–17:00

27. 1. Pohádková babička

čtení pohádek z knihy Zbyň-

ka Malinského, navazuje 

Ptačí výtvarná dílna; 15:00

 Sedlčany – hvězdárna
20., 21., 27., 28. 1. Pozoro-

vací program

18:00–21:00

 Sedlec-Prčice – Bouda 
bar
22. 1. Výroční okrsková 

schůze hasičů

výroční valná hromada hasi-

čů okrsku Sedlec-Prčice; 10:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno o víkendech; 

9:00–18:00

SEDLČANY V pátek 13. led-
na se uskutečnil první tré-
nink „áčka“ po zimní pře-
stávce. Tým bude trénovat 
pravidelně 3x týdně. Má 
naplánovanou i pěknou 
porci přípravných utkání 
a také se zúčastní krátké-
ho soustředění v Sušici. 
Většina zápasů se odehra-
je v Sedlčanech na UMT 

(umělém trávníku). Tatran 
se utká se soupeři jako je 
Viktoria Žižkov B, Tochovi-
ce, Komárov, SK Chlumec, 
Dražice, Soběslav a Tábor 
B. První mistrovský zápas 
v Krajském přeboru jarní 
části se bude hrát v neděli 
12. března na domácím hři-
šti proti Spartaku Příbram.

David Štverák

Fotbalisté Tatranu 
rozjeli zimní přípravu
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OBDĚNICE Tradiční hasičský 
ples, který se odehrál v so-
botu 14. ledna v Obděnicích 
na sále při místní hospodě, 
se opět vydařil. 

Hasiči nezklamali a do-
kázali uspokojit jak věrné 
návštěvníky, tak hosty, kteří 
byli na plese poprvé. Veče-

rem vtipně provázel Petr 
Čihák z Ohrady, který patří 
k místním hasičům a záro-
veň je i petrovickým zastupi-
telem. O půlnoci se losovala 
tombola. Hasičům se podaři-
lo ze svých řad i od sponzo-
rů získat pěkné ceny, a tak 
každý návštěvník bedlivě 

sledoval slosovatelné lístky, 
které během večera prodá-
valy sličné hasičky SDH Ob-
děnice, který ples pořádal. 
Netrvalo dlouho a byla udě-
lena i hlavní cena, kterou byl 
sud piva. Celý večer hudeb-
ně doprovodila kapela Vouz 
Band.         Jana Motrincová

SEDLČANY Divadelní spo-
lek Našlose nacvičil novou 
hru, kterou sehrál v pátek 
13. ledna v sedlčanské 
knihovně.

Hru Axela Hellstenia 
zrežíroval Martin Pešek. Di-
váci, kteří navštěvují i jiná 
představení z tvorby spol-
ku Našlose, ho mohou znát 
z divadelních her Zahradní 
slavnost nebo Žebrácká 
opera. Hlavní role Ellinga 
a Kjella ztvárnili Jan Zde-
něk a Pavel Vopat. 

Děj hry se odehrává 
v norském Oslu. Dva muži 
z psychiatrické léčebny se 
po letech v ústavu přestě-
hují do sociálního bytu. 
Musí si zvyknout na život 
běžného člověka, kte-
rý v léčebně nezažívali. 
Musí se zvládnout posta-
rat o byt i o sebe, chodit 
nakupovat, uklízet, nebo 
vyrazit jen tak do města. 
Byt dostanou od magist-
rátu města Oslo a pravi-
delně za nimi dochází so-

ciální pracovnice Francis, 
aby zkontrolovala, jak se 
jim daří. Strach z kontak-
tu s lidmi byl nejspíš dů-
vodem toho, že byl Elling 

umístěn do léčebny. Kjell 
se lidí nebál, ale někteří 
se mohli bát jeho. Moc se 
nemyl a ani se nepřevlé-
kal. Jeho reakce byly na-
prosto nepředvídatelné, 
koktal a byl velmi hlasitý. 
Společně prožívají různé 
zážitky, pořizují morčata, 
Elling v sobě objeví bás-
nický talent, Kjell se za-
miluje do jejich sousedky 
Reidun.

„Chvíli mi trvalo, než 

jsem se do příběhu dosta-

la, ale pak mě to vtáhlo, 

ani nevím jak. Herci své 

postavy skvěle zahráli a já 

s nimi intenzivně prožívala 

všechno, co se jim přihodi-

lo. Představení všem vřele 

doporučuji, rozhodně stojí 

za to,“ myslí si divačka Mo-
nika Doubravová.

V knihovně jsme viděli 
teprve první reprízu. Pre-
miéru mohli diváci vidět 1. 
října 2022 v dražkovském 
divadle HOGO FOGO na di-
vadelním festivalu při pří-

ležitosti oslav 20 let spolku 
Našlose. Kromě Jana Zdeň-
ka a Pavla Vopata ve hře 
vystupuje sociální pracov-
nice z magistrátu města 

Oslo, kterou ztvárnila Lída 
Hegerová. Postavu těhotné 
alkoholičky Reidun, kterou 
opustil její přítel, hraje Klá-
ra Bruncková. „Řekla bych, 

že se nám v pátek před-

stavení povedlo a já z něj 

mám dobrý pocit. Reagující 

diváci jsou zkrátka nejlepší 

motivace a bez nich by to 

určitě tak dobře nešlo,“ říká 
Klára. Ve hře uvidíte také 
Janu Roškotovou, která 
ztvárňuje hned tři menší 
role, včetně pracovnice 
z ústavu Gunn.

P o z i t i v n í  p o h l e d 
na představení má i jed-
na ze zakladatelek spolku 
Našlose Jaroslava Troja-
nová: „Páteční představení 

jsem viděla podruhé, herci 

hráli velmi přesvědčivě 

a na konci příběhu jsem si 

uvědomila, že jsem k da-

ným postavám získala po-

zitivní vztah. Byl to skvělý 

divácký zážitek a děkuji 

za to všem mým kolegům 

z Našlose. Jako členka vás 

zvu 20. ledna od 19 hod 

na dvě Havlovy jednoak-

tovky, tentokrát v podání 

nejstaršího oddělení LDO 

ZUŠ Sedlčany, které za-

hraje desetiminutovou hru 

Chyba z vězeňského pro-

středí, kterou Havel napsal 

v roce 1983, když ho z vě-

zení propustili. Druhou jed-

noaktovku s názvem Ela, 

Hela a stop ztvární dvě 

dámy Petra Belková a Re-

nata Pejchlová Řezanino-

vá. S nimi uvidíme Patrika 

Chmela v roli řidiče. Dě-

kujeme Městské knihovně 

Sedlčany za divadelní zá-

zemí a těšíme se!“

Filip Špale

SEDLČANY Uplynuly pouze 
dva dny tohoto roku a čle-
nové sedlčanského spolku 
divadelních ochotníků se 
začali scházet na pravi-
delných zkouškách svého 
nového představení. Ten-

tokrát pod režijním vede-
ním Lidmily Sunegové. Až 
do jara budou zkoušet Mo-
lierova Lakomce. Na třetí 
zkoušce, která se konala 
ve čtvrtek 12. ledna, jsme 
se režisérky zeptali na sou-
časné dění v zákulisí.

Proč jste se rozhodla 

nastudovat s ochotníky 

právě Lakomce?

V každé době se najdou 
lidé, kteří se chovají právě 
jako Harpagon. Myslím si, 
že je potřeba to vzít v po-
taz, ale také se nad cham-
tivostí s nadsázkou zasmát. 
A o to se budeme snažit.

Koho návštěvníci va-

šich představení uvidí 

v hlavní a dalších rolích?

Lakomce si zahraje Jiří 
Bosák. Myslím si, že tuto 
roli dobře zvládne. Stejně 
jako zvládl profesora Ka-
rase ve hře Mravnost nade 
vše. Moc se v této úloze lí-
bil nejenom mně. Lakomec 
má dceru a syna. Toho si 
zahraje Pavel Heran a dce-
ru ztvární Tereza Bouč-
ková. Druhou velkou roli 
bude mít Jaroslav Repetný, 
který si zahraje šlechtice 
Anselma. Jeho syna si za-
hraje Richard Otradovec 

a dceru Marianu Růžena 
Zoulová. Přáli jsme si, aby 
jednu z dalších rolí ztvárnil 
Jakub Chaloupecký, ale 
protože se z časových dů-
vodů nebude moci věno-
vat zkouškám naplno, má 

dnes přijít ochotník, který 
Jakuba zastoupí. Jiří Dundr 
si zahraje sluhu Harpago-
na, jeho pravou ruku. Mis-
tra Jakuba ztvární Miroslav 
Bouček, který bude kočím 
a také kuchařem. Celkem 
se na jevišti objeví deset 
členů našeho souboru.

Nakolik vaše před-

stavení bude náročné 

na kostýmy?

Nebude to zase až tak 
náročné, protože se větši-
nou jedná o prostší šaty, 
s výjimkou Harpagonova 
syna. Právě pro jeho kraj-
ky na šatech se na něho 
táta zlobí, že chodí moc 
nafi ntěný a zbytečně utrá-
cí peníze. Kostýmy máme 
proto svoje vlastní.

Jiřího Bosáka jsme za-
stihli na jevišti se scénářem 
v ruce. Byl na pódiu hned 
vlevo, hned vpravo, a jak 
velí jeho role, mluvil samo-
zřejmě hlavně o penězích. 
Nemůže ho neustálá diva-
delní starost o mamon zkazit 
i v civilním životě a nestane 
se z něj hrabivec a lakomec? 
„Určitě,“ odpověděl s úsmě-
vem Jiří Bosák. „Samozřej-

mě začnu více šetřit.“

David Myslikovjan

Harpagon je lakomec, 
prostřednictvím 
ochotníků bude ale 
rozdávat dobrou náladu

„Peníze, kde jsou moje peníze?“ ptá se na zkoušce Jiří Bosák 
v úloze Harpagona.

Našlose sehrálo v knihovně 
novou hru Elling a Kjell

Herci při děkovačce. Zleva: Jan Zdeněk, Pavel Vopat, Lída Hegero-
vá, Klára Bruncková, Jana Roškotová

Bohatá tombola lákala 
na hasičský ples
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jedno velké překvapení. 
Tým Martina Macíka do ní 
startoval z první pozice, což 
se ale ukázalo jako nevýho-
da: „Pěkná etapa. Takové 

máme rádi. Úvodní dunky 

jsme projeli krásně. Ale ten-

tokrát se nám první fl ek ne-

vyplatil. Uprostřed pouště se 

najednou objevily potoky 

vody. Jeli jsme po stopách 

směřujících přes říčku. Pře-

konali jsme její první část, 

ale v druhé polovině byla 

pod vodou díra a zůstali jsme 

tam viset. Hned jsme vynda-

li všechna tři lana, zkoušeli 

jsme nájezdy, snažili jsme 

se kopat, brodili jsme se tam. 

Vodu jsme měli občas po ko-

lena, občas po zadek. Vytáhli 

jsme všechno, co jsme našli 

a snažili jsme se odtamtud 

dostat. Ferry ze všech sil 

kopal, ale bylo to k ničemu, 

Čendu jsme z bahna nemoh-

li dostat,“ popisoval Macík 
v cíli dramatické okamžiky.

Obdobným způsobem 
dopadlo několik dalších 
soupeřů: „Martin van den 

Brink nás viděl, vybral si ji-

nou stopu než my, ale zapa-

dl tam stejně. Když nás ostat-

ní zpozorovali, objížděli 

řeku do zadní části, kde byla 

sjízdnější a následně se vra-

celi. Pak přijel Mitchel van 

den Brink, vypomohli jsme 

si vzájemně lany, ale jedno 

nám pořád chybělo. To nám 

nakonec půjčil Jarda Valtr. 

Mitchel pak nejdříve vytáhl 

Martina a pak i nás. Bylo to 

fakt náročné. Dorazil tam 

ještě Ben van de Laar. Toho 

jsme také tahali. Mitchelovi 

za pomoc moc děkujeme. 

Stejně tak Jardovi za půjče-

ní lana,“ popisovali společ-
ně Tomášek s Macíkem.

Sedlčanská posádka 
ztratila téměř hodinu. „Zby-

tek etapy byla vypalovačka. 

Trať byla technická, úzká, 

kamenitá, uskákaná. Tako-

vé máme rádi. Takže jsme 

letěli střemhlav až do cíle. 

Autu nic není,“ doplnil jezd-

Čenda si připsal historický úspěch. Macík veze do Čech 
střední sošku, která patří druhému týmu v konečném pořadí

ce s navigátorem mechanik 
David Švanda. Devátou 
etapu zdolal tým MM Tech-
nology na 10. místě. Celko-
vě to na čtvrté příčce ale 
nic nezměnilo.

Desátá etapa měla 114 
závodních kilometrů. Sedl-
čanský tým přijel do cíle 

na čtvrtém místě, ale na-
dšený z etapy nebyl: „Jsme 

v cíli. Nebylo to nic závrat-

ného. Prostě písek. Jednič-

kové a dvojkové duny. Měly 

tu být i trojkové, ale ty jsme 

nikde nepotkali. Chvilku 

jsme se honili s Jardou Val-

trem. Jinak jsme jeli celou 

dobu sami, nikde nikdo. Na-

vigačně jsme etapu zvládli. 

Asi dvě duny jsme museli 

objíždět. V měkkém písku 

se nedaly vyjet,“ komento-
val Martin Macík.

Jedna z nejkratších etap 
letošního Dakaru, nepříliš 
zajímavá na trati, s sebou 
ale přinesla velmi smutné 
okamžiky. Večer se totiž 
v bivaku tým Aleše Lopra-
ise, českého závodníka, 
který doposud držel první 
místo v celkovém pořadí zá-
vodu, dozvěděl, že po střetu 
s jejich kamionem zemřel di-
vák. Jednička celého závod-
ního pole tedy musela i přes 
obrovskou podporu dalších 
týmů včetně toho Macíkova 
ze závodu odstoupit.

Maratonské etapy 
v Pusté končině

Další dvě etapy, 11. 
a 12., byly maratonské. To 
znamená, že noc strávily 
posádky v provizorních 
podmínkách a bez týmové 

asistence. Nutné opravy 
tedy musela tříčlenná po-
sádka zvládnout sama. Na-
víc je poznamenaly smut-
né události předchozího 
dne. Macík přesto první 
polovinu, tedy 11. etapu, 
zvládl velmi dobře a v cíli 
etapy s 274 závodními kilo-

metry byl druhý.
„Byl to mazec. Poušť, so-

liska, písky, duny. Navigace 

říkala: Jeď rovně a přejeď 

ten největší kopec před se-

bou. Občas se ale ty hromady 

přejet nedaly, museli jsme si 

hledat cesty, měli jsme děsně 

podfouknuto. Přes některé 

duny jsme jeli pomaleji. Ale 

všechny jsme je nakonec vy-

lezli. Navigačně se Ferry tre-

foval pěkně,“ popsal etapu 
řidič Martin Macík. „Od za-

čátku se nám jelo docela dob-

ře. Ale bylo vidět, že se v prv-

ní maratonské všichni tak 

trochu drželi zkrátka, hlavně 

když jsme přejížděli vyschlá 

jezera. Tam nikdo nechtěl 

zůstat,“ doplnil ho navigátor 
František Tomášek.

„Snažili jsme se v rámci 

možností jet, co to šlo. Ale 

v jednom místě jsme přehléd-

li díru, skočili jsme mezi tři 

hupy a urvali jsme tlumiče 

na přední kabině. Museli 

jsme to ukurtovat a dvakrát 

jsme proto zastavovali. Na-

štěstí jinak auto vydrželo, 

Čenda je pašák. Dotáhli jsme 

to zdárně do konce. Opravu 

bychom měli zvládnout,“ po-
psal jediný zádrhel palubní 
mechanik David Švanda.

Také 12. etapu si závod-
níci pochvalovali: „Další 

nádherná etapa. Velké, 

těžké, členité duny. Občas 

Čendu v kabině všichni 

povzbuzujeme, aby ten ko-

pec vyšplhal. Kamčáky jsou 

těžké a vyjíždíme tu fakt 

nesmysly. Hledáte si cesty, 

padáte do tobogánů. Bylo 

to náročné, ale takový Da-

kar jsme si přáli, za nás spo-

kojenost. Každý, kdo tohle 

dojede, je borec a má náš 

respekt,“ popisoval Martin 
Macík etapu, do které vy-
razil volnějším tempem.

Ani dnešních 185 ostrých 
kilometrů ale neproběh-
lo úplně bez komplikací. 
„Po cestě jsme řešili elek-

troniku, měli jsme problém 

s čidlem a museli jsme ně-

kolikrát zastavit, čímž jsme 

ztratili čas. Ale to se v tako-

vých extrémech stane,“ svě-
řil se v tiskové zprávě týmu 
jeho palubní mechanik 
David Švanda, který mohl 
po návratu do cíle v Saybah 
Čendu svěřit svým odpoča-
tým kolegům v bivaku.

Poslední dvě 
etapy připadly 
na víkend

Po odstoupení Aleše 
Lopraise ze závodu fi guro-
val Martin Macík se svým 
týmem na třetí celkové po-
zici. To se ale změnilo v so-
botu, když se po vítězné 13. 
etapě posunul na 2. celkové 
místo. Po vítězném prologu 
to byla už čtvrtá závodní 
etapa, v níž si Macík a spol. 
připsali vítězství.

Etapa se 150 závodní-
mi kilometry opět vedla 
dunami. „150 km jsme jeli 3 

hodiny. Až poslední pasáž 

byla rychlejší. Jsme v cíli. 

A bylo to zase dost drsný. 

Nebylo to zadarmo, ale sna-

žili jsme se jet podle sebe. 

Bylo to nejdelší dunoviště, 

jenom písky. Od samého 

začátku opravdu náročná 

jízda. Myslím, že to bylo 

hlavně o tom udržet tempo. 

Dát to psychicky. Jeli jsme 

nahoru, dolů, nahoru, dolů, 

furt, furt, dokola. Strašně 

dlouho, to už po šotolině,“ 

popisoval Martin Macík.
„Namotaná etapa. Navíc 

jsme dost špatně viděli, pro-

tože svítilo zvláštní světlo. 

Míjeli jsme van den Brinko-

vi, honili jsme se s Janusem 

van Kasterenem. Předjeli 

jsme ho, když visel na duně. 

Ale na konci jsme zase my 

chvíli hledali jeden bodíček, 

takže nás Janus docvaknul. 

A do cíle jsme si pak dali 

pěkný souboj,“ přidal svůj 
úhel pohledu František 
Tomášek. Členové sedl-
čanské posádky společně 
vybírali nejlepší trasu tak, 
aby ji kamion Čenda byl 
schopen bez komplikací 
projet, nemusel couvat 
a znovu se rozjíždět. V zá-
věru ještě musela posádka 
zdolat 500 km přejezd, aby 
se dostala do bivaku před 
poslední nedělní etapou 
s cílem v Dammamu.

V té bylo vyměřeno 136 
ostrých kilometrů a po-
sádka vozu s číslem 501 
odstartovala v 9 hodin a 16 
minut. Již v poledne se hlá-
sili z cíle s těmito dojmy: 
„V poslední etapě jsme se 

pořád klouzali doleva, do-

prava. Bylo to celé o bahně. 

Přesto jsem ji chtěl vyhrát,“ 

sděloval svým fanouškům 
Martin Macík, který po ob-
držené penalizaci fi guro-
val v cíli poslední etapy 
na šestém místě.

„Jsme celkově druzí, tak-

že jsme samozřejmě nadšení 

a budeme slavit,“ pochvalo-
val si v cíli spokojený navigá-
tor František Tomášek. „Moc 

děkujeme všem fanouškům, 

táhli jste nás dopředu. Je to 

práce úplně všech, od úžas-

ného týmu, přes naše rodi-

ny, sponzory. Byl to nejtěžší 

Dakar od doby, co se jezdí 

v Arábii,“ podotýkal Martin 
Macík mladší po ukončení 
letošního klání.

Poté, co do letošního 
závodu nenastoupili jezdci 
Kamazu a v jeho průběhu 
musel svou účast ukončit 
také Aleš Loprais, si premi-
érový triumf připsal nizo-
zemský Janus van Kasteren. 
Macík v barvách týmu MM 
Technology za ním zaostal 
o 1:14:34 hodiny. Třetí skončil 
další Nizozemec Martin van 
den Brink před svým synem 
Mitchelem, další Čech Valtr 
obsadil páté místo.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Dakarový tým Martina Macíka měl ze druhého celkového místa 
nefalšovanou radost. Foto: MM Technology

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY Minulý týden 
v dlouhodobé pohárové 
soutěži úspěšně zvládl 
svůj dvojboj tým sázavské-
ho Rebelu, který se v prv-
ní lize nejdříve úspěšně 
přetahoval v utkání bo-
hatém na branky se štět-
kovickou Starou gardou 
a potom přetlačil i lídra 
celé soutěže, Obecnici.

Stará garda 
Štětkovice – 
Rebel Sázava 6:8 
(1:4, 5:2, 0:2)

Ve 4. minutě ztratili 
beci Štětkovic puk, když 
se na útočné modré rov-
nali, aby rozehráli na svo-
je útočníky, rozestavěné 
před brankou soupeře. 
Toho využila dvojice 
útočníků Sázavy Jiří Pan-
tofl íček – Daniel Svoboda 
a po bleskurychlém úniku 
druhý jmenovaný z bez-
prostřední blízkosti pro-
pálil gólmana Staré gardy 
– 0:1. V 8. minutě přidal 
druhý gól Sázavy střelou 
ze středu jednoho z kruhů 
Tomáš Horáček a za chvíli 
třetí Jiří Pantofl íček. Štět-
kovice se nevzdávaly, pět 
minut před první sirénou 
kontroval Jiří Kahoun, 
jenomže po minutě a půl 
přidal čtvrtý gól Rebelu 
Milan Sýkora.

V polovině 2. minuty 
prostřední části hry se 
zdálo, že štětkovický Ma-
rek Čeněk z úhlu pouze 
nahraje puk před branku, 
ale ten nakonec zaplul 
těsně nad ledem mezi be-
tony do sítě sázavského 
gólmana – 2:4. Sázava však 
okamžitě odpověděla 
a po minutě Jan Ordnung, 
který jakoby náhodou jen 
tak právě projížděl před 
brankovištěm, z bezpro-
střední blízkosti opět při-
vedl svůj tým do tříbran-
kového vedení. Přestřelka 
ale pokračovala a přišly 
velké chvíle Staré gardy. 
V 5. minutě druhé třetiny 
snížil na 3:5 Lukáš Růžička 
a hned vzápětí dostal hráč 
Sázavy trest dvě plus dvě 

minuty. Když po chvíli byl 
po vyhození puku do hle-
diště za zdržování hry vy-
loučen další hráč Sázavy, 
Štětkovice měly možnost 
dobré dvě minuty hrát 
přesilovku pět na tři. Tuto 
velkou výhodu po obléhá-
ní branky a bombou z kru-
hu využil Michal Grin 
a Rebel tak vedl už jenom 
o jeden gól. Hned vzápětí 
se dostal až před bran-
káře Jaroslav Laštovička 
a nikým neatakován, přes-
nou střelou k tyči srovnal 
na 5:5. Stará garda kula 
železo, dokud je žhavé 
i nadále, opět z několika 
bruslařských temp skóro-
val Marek Čeněk a Stará 
garda poprvé vedla. Sáza-
va dokázala odpovědět 39 
vteřin před koncem druhé 
třetiny, kdy srovnal na 6:6 
Jan Horáček. Na začátku 
třetí části hry rozehrály 
Štětkovice přesilovku, 
ale hned v jejím úvodu 
nechaly uniknout Jiřího 
Pantofl íčka, a ten s pře-
hledem překlopil vedení 
opět na stranu Sázavy. 
Devět minut před koncem 
bombou ze středu kruhu 
zvýšil na konečných 6:8 
Václav Horálek.

Obecnice – 
Sázava 3:6 (1:3, 
1:0, 1:3)

První gól padl už po se-
dmnácti vteřinách, když 
z vrcholu kruhu lehce 
nahodil Milan Sýkora puk 
na branku, a ten překva-
pivě proklouzl gólmanovi 
Obecnice mezi betony 
do sítě. Sázava svoje vede-
ní pojistila pět a půl minuty 
před první sirénou, když 
z úhlu zhruba ze čtyř me-
trů skóroval opět Sýkora. 
Přesně po třech minutách 
kontroval Jan Střeska, je-
nomže prakticky okamžitě 
odpověděl znovu Sýkora, 
který tak dokázal zazna-
menat hattrick za jedinou 
třetinu. Po pěti minutách 
ve druhé třetině se Obec-
nice dočkala kontaktního 
gólu zásluhou Františka 
Větrovského a vzápětí se 

ubránila v dlouhém dvoj-
násobném oslabení.

Ve třetí třetině po dvou 
a půl minutách přidal 
čtvrtý gól Sázavy Petr Pan-
tofl íček a po dvaceti vteři-
nách a brejku dvou hráčů 
přidal další Milan Sýkora. 
Sedm minut před koncem 
to bylo už 2:6 po střele Pe-
tra Pantofl íčka a Obecnice 
už pouze korigovala výsle-
dek čtyřicet vteřin před 
závěrečným klaksonem 
zásluhou Jana Střesky. 

Výsledky 
1. liga: Štětkovice – Sá-

zava 6:8, Obecnice – Sá-
zava 3:6. Na čele tabulky 
je s osmnácti body stále 
Obecnice, která má o je-
den bod více, ale také o je-
den sehraný zápas méně 
než druhá Sázava. Třetí 
Zvírotice mají dvanáct 
bodů a čtvrté Štětkovice 
jedenáct.

2. liga: Kňovice – 
Chlum 1:11, Křepeni-
ce – Domino 11:4, AHC 
Nový Knín – Vršovice 5:3. 
Všechny tři celky z čela 
tabulky vyhrály, takže 
Chlum má nyní už dvacet 
bodů a druhý tým AHC 
Nový Knín i třetí Křepeni-
ce jich nasbíraly patnáct. 
Poslední šesté Domino 
zůstalo na pěti.

3. liga: Ševci Nový 
Knín – Daleké Dušníky 
4:8, Votice – Medvědi 5:9, 
Rybníkáři – Rumola 3:1. 
Na prvním místě se i přes 
porážku udržela petrovic-
ká Rumola, ale druzí Ryb-
níkáři už mají jenom o dva 
body méně. Třetí Medvě-
di nasbírali bodů dvanáct 
a poslední šesté Daleké 
Dušníky deset.

4. liga: Neveklov – Ol-
bramovice 7:5, Hrádek – 
Štětkovice B 4:5, Miličín 
– Solopysky 4:4. První 
rezerva Štětkovic měla 
na svém kontě už pat-
náct bodů a o dva body 
zpět byly týmy Miličína 
a Solopysk. Poslední šes-
tý Neveklov se posunul 
na osm bodů.

David Myslikovjan

HC Cvočkaři 
Hořovice – Tatran 
Sedlčany 3:4 (0:2, 
2:0, 1:1 – 0:1)
HOŘOVICE V 17. kole krajské ho-
kejové soutěže skupiny Jih se 
hráči Tatranu na ledě soupeře 
v neděli 15. ledna v úloze dru-
hého týmu tabulky utkali s ho-
řovickými Cvočkaři, kteří měli 
na pátém místě o šest bodů 
méně. Jak uvedl trenér Karel 
Pospíšil, na zimním stadionu 
s přetlakovou halou, lidově ře-
čeno v nafukovací hale, není 
tak kvalitní led jako na klasic-
kém zimním stadionu, ale přes-
to hosté zápas, byť se ztrátou 
jednoho bodu, zvládli.

Do zápasu Tatran vstoupil 
dobře. Soupeře dlouho nepou-
štěl do větších šancí, a pokud 
se tak už stalo, Lukáš Hlaváček 
všechno pochytal. Hostům se 
dařilo i střelecky a o dva góly 
v první třetině se postarali Ště-
pán Pinkas a Libor Bém. 

V prostřední části hry ale 
brzy šel Tatran do čtyř, brá-

nící hráči nestačili pokrýt 
přihrávku zpoza branky před 
brankoviště a domácí vstřelili 
kontaktní gól. Do konce třetiny 
ještě stihli vyrovnat a ve 47. 
minutě hry se dokonce do-
stali do vedení. Tatran potom 
opět zabral, začal se usilovněji 
cpát před brankoviště soupe-
ře a v závěru třetiny hostující 
mužstvo dokonce nezastavilo 
ani oslabení. Dvě minuty před 
koncem normální hrací doby 
dokázal srovnat na 3:3 Domi-
nik Chwastek. 

Pětiminutové prodloužení se 
sice hraje tři na tři, ale protože 
Tatran měl za katrem vyloučené-
ho hráče, Cvočkaři měli na ledě 
čtvrtého bruslaře. Když se vy-
loučený sedlčanský hokejista 
vrátil na led, dlouho se bojovalo 
čtyři na čtyři. Nejdříve měli vel-
kou šanci domácí, ale vzápětí 
špatně střídali, a tak se znovu 
dostalo ke slovu známé nedáš 
– dostaneš. O tom, že v Hořovi-
cích zůstane pouze jeden bod 
a dva poputují do Sedlčan, roz-
hodl Martin Náprstek.

David Myslikovjan

Stará garda padla až 
po hokejové přestřelce

Hokejisté urvali dva body 
v prodloužení

Viktoria Žižkov B – 
TJ Tatran Sedlčany 
2:0 (1:0)
ÚJEZD V neděli 15. ledna se 
v Újezdě střetl Tatran s rezervou 
Viktorie Žižkov. Soupeř hraje 
pražský přebor a hodně mladý 
tým vede držitel čtrnácti čes-
kých titulů Jiří Novotný. 

V zeleno-bílém dresu se 
nově objevil Martin Hájek ze 
Sedlce, který zde již v minulos-
ti působil a Vladimír Schwarz 
z Petrovic, který nastupoval 
za místní dorost. Naopak chy-
běl Šimon Sosnovec, který se 
pravděpodobně přesune do di-
vizních Tochovic. 

První poločas patřil pohyb-
livějším domácím. V 17. minutě 
se soupeř ujal vedení, když se 
kolem pravé lajny prosadil indi-
viduálně domácí útočník a sám 
před Dřevojanem nezaváhal – 
1:0. S nedůraznými střelami So-
chůrka a Krůty si poradil domácí 
gólman a lob Matouška z půlky 
hřiště se do branky nevešel. 
To domácí mohli ještě do půle 

vedení navýšit, ale gólovou hla-
vičku po rohovém kopu vytěsnil 
Dřevojan refl exivně nad břevno. 

Druhý poločas byl ze Sedl-
čanské strany výrazně lepší 
a v 55. minutě mohl vyrovnat 
Matoušek, který trefi l z 20 me-
trů horní stranu břevna. V 62. 
minutě navýšil Žižkov vedení. 
Po rychlém protiútoku po pravé 
straně přišel přesný míč před 
branku a povedené zakončení 
do pravého horního rohu – 2:0. 
Na obou stranách se do konce 
zápasu ještě mohlo měnit skóre. 
Bohužel ani zakončení Sochůrka 
a Kouklíka z vyložených pozic 
nepřineslo snížení. 

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan – Hrabák (67. Repetný), 
Brotánek, Krotil (46. Kouklík), 
Krůta (67. Hanuš) – Repetný (46. 
Schwarz), Hájek, Novotný, Ha-
nuš (46. Sirotek) – Matoušek (67. 
Sochůrek), Sochůrek (46. Haas)

Další přípravný zápas čeká 
Tatran v sobotu 21. ledna od 14 
hodin na Sedlčanské UMT, kam 
zavítají divizní Tochovice.

David Štverák

První přípravný zápas 
byl plný nepřesností
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V sobotu 14.1. ve 14 hodin byly uzavřeny 
volební místnosti a mohli jsme na tele-
vizní obrazovce sledovat výsledky. Malé 
obce měly spočteno za několik minut, 
svůj výsledek odeslaly do centra. Tam 
se přičítalo a převádělo na procenta pro 
každého kandidáta. Na obrazovce běžel 
pás se jmény kandidátů a jejich průběž-
nými výsledky. Průběh byl podobný 
jako při volbách do sněmovny, kdy ANO 
dlouho vedlo, ale pronásledovatel po-
stupně doháněl a vyhrál. V těchto pre-
zidentských volbách k tomu došlo také, 
kandidát ANO prohrál s občanským 
na poslední chvíli.

Nyní máme před sebou dva týdny 
k novému zamyšlení. Jestli chtít za pre-
zidenta Pavla, vítěze prvního kola, nebo 
o chlup druhého Babiše. Tak dlouho 
od sametové revoluce a ve fi nále jsou 
dva kandidáti, kteří si velmi odlišně, ale 
přece jen, vyčítají minulost. Takže při 
rozhodování bychom se měli v duchu 
pokusit dobu před rokem 1989 oddělit. 
A zamyslet se nad těmi posledními třice-
ti roky. Ono se snadno řekne, že byli oba 
v KSČ, tak nebudu volit ani jednoho. 
Tak to už prohlásil kandidát Bašta, volit 
bude, ale dá do obálky prázdný papír. 
Mám zkušenost za svůj dlouhatánský 
život, že byli prostí členové KSČ a jaksi 
plánovitě nečlenové, o nichž se později 
zjistilo, jak čile s KSČ spolupracovali. 

Uvažujme tedy nejdříve, že jsou oba 
dejme tomu bezúhonní, ale něčím se liší. 
To nám snad pomůže, abychom nevoli-
li čistým papírem. Přiznám se, že mám 
slabost určenou snad naší neslavnou 
historií, pro nesporná, prokazatelná hr-
dinství. Ať již hrdinství vojáka, policisty, 
hasiče, nebo kohokoliv, kdo pro pomoc 
člověku nasadí svůj život. To něco vy-
povídá o charakteru člověka. Jedná tak, 
aby do smrti neměl špatné svědomí. Ať 
si třeba někdo řekne, že to je na prezi-
denta málo. Tak si vyberte. Jeden vám 
dá (před volbami do sněmovny) leták se 
slovy: „Budu se za vás rvát do roztrhání 
těla“. Druhý však při operacích v bývalé 
Jugoslávii zavelí své jednotce, nastartu-
jí dva transportéry a jedou vysvobodit 
přes padesát Francouzů do míst, kde se 
bombarduje a hrozí jim opravdu to roz-
trhání těla. Komu dáte důvěru, že to my-
slí s lidmi dobře? Kde jen jsem to četl, že 
„podle činů poznáte je!“. 

Vladimír Roškot

Jak první kolo dopadlo, víme všich-
ni. Můj kandidát zvítězil a obratem 
získal podporu ostatních, které bych 
klidně volil také. Jeho populistický 
vyzyvatel zůstal sám, avšak stále 
silný, s armádou téměř dvou milio-
nů svých nespokojených podporo-
vatelů. Uvidíme, co další dva týdny 
přinesou, a budeme doufat v naději 
na změnu k lepšímu.

Co mě však znovu zneklidnilo je 
úroveň novinářů. Když si uvědomím, 
že tito lidé zprostředkovávají národu 
zásadní informace, nemám z toho 
dobrý pocit.

Například interpretace pana Ko-
rantenga a některých dalších noviná-
řů, že kdo mluví méně, podává hor-
ší výkon. Mně osobně víc imponuje 
osobnost, která mluví málo, ale k věci 
a na úrovni, než nějaký blekotající 
žvanil. Tím spíš, když jde o kandidáta 
na prezidenta republiky.

Jiní novináři vyčítali Petru Pavlovi 
na tiskovce, že na něm není dostateč-
ně vidět radost z vítězství. On jen stál, 
usmíval se a odpovídal, že radost má. 
Co by měl dělat k potěše českého no-
vináře? Plakat, skákat, lomit rukama 
a rvát si vlasy? Od prezidenta republi-
ky já očekávám psychickou a emoční 
vyrovnanost a úsporný projev tedy 
beru jako plus.

A nakonec stále se opakující dota-
zy, co konkrétně bude teď kdo dělat, 
s kým se potká, co si řeknou, jak bude 
vypadat kampaň, na co se zaměří. Na-
příklad: „Řekněte nám, co jsou silné 

stránky vašeho soupeře a jaký přes-

ně máte plán, jak je zvládnout.“ To si 
opravdu někdo myslí, že když píše 
do novin, tak mu prezidentský kandi-
dát v nadcházející bitvě předem pro-
zradí celou svoji strategii?

Na tiskovce Andreje Babiše jsem 
sledoval nepřítomný útrpný pohled 
jeho manželky. Tvářila se stejně od-
umřele jako manželka předchozího 
amerického prezidenta. Takový ten 
nonverbální distanc. Já k němu nepat-
řím, stojím tady, protože musím. Když 
ne kvůli lepší budoucnosti pro naši 
republiku, tak už jen kvůli Moničinu 
štěstí přeji vítězství generálu Pavlovi.

Bohumil Vohanka

První den prezidentské 
kampaně pro 2. kolo, tedy 
hned v neděli, se moc ne-
odpočívalo. Neděle nebyla 
dnem klidného rozjímání 
nad uplynulým týdnem. 
Reportéři měli místy, pod-
le mého, dost nepříjemné 
plnění svých povinností, 
podobně jako moderátoři 
na Primě a ČT 24. Předpoklá-
dám, že očekávali pokojné 
rozhovory se zastánci dvou 
„znepřátelených“ táborů, 
protože snad to dopadlo ku 
spokojenosti obou. Poslanec 
Babiš byl štěstím bez sebe, 
protože získal mnohem více 
hlasů než ANO při posled-
ních volbách do sněmovny. 

Tiskové konference jed-
notlivých kandidátů byly za-
jímavé. A rozdílné. Například 
paní Nerudová se vyjádřila, 
že je tu stále to zlo jménem 
Babiš. Že bude ve 2. kole vo-
lit pana generála Pavla. A ten 
nezvyklý pohled, kolem ní 
jásající mládež. Konečně se 
zdá, že mladí nacházejí na-
ději na novou situaci. Bez 
Zemanových nenávistných 
výstupů vůči jeho kritikům, 
vůči mladým novinářům. 
Bez Babišova obsazování 
důležitých úřadů jeho lidmi 
z Agrofertu. Prostě konečně 
bez tandemu dvou starých 
mocichtivých prospěchá-
řů. To porovnání s tiskovou 
konferencí poslance Babiše, 
smutný pohled na tváře těch 
posledních zbylých „jeho 
lidí“. Radost, uspokojení? 
Kdepak, snad jen Juchelka 
se pýří pod laskavým pohle-
dem svého vůdce. A u pana 
generála Pavla viditelná ra-
dost, ale taková kultivovaná. 
Vědí, že je to výhra o vlásek 
a teprve v poločase. Žádná 
předčasná euforie. Vědí, co 
mohou čekat.

A dočkali se, nečekaně 
hned. Aby snad Babiš náho-

dou nezmeškal, spustil hned 
při tiskové konferenci palbu 
odporně ostrými. Řekl bych, 
že tam dokonce vystřílel to 
nejhnusnější, co ve štábu na-
hromadili. Neumím si moc 
představit, že od toho oka-
mžiku bude ještě moci tu in-
tenzitu stupňovat. Snad tím 
byli zaskočeni i někteří so-
lidnější spolustraníci, zejmé-
na místopředseda ANO Ivo 
Vondrák, hejtman Severo-
moravského kraje. Dává na-
jevo, že Babiše nevolil a ne-
bude ani ve 2. kole. Je mu už 
jasné, že takový typ člověka 
nemůže reprezentovat náš 
stát jako prezident. Předpo-
kládá, že už z ANO odejde. 
A není sám.

Divím se, jak dlouho mu 
to trvalo. Přece je Babiš 
dávno člověkem, kterým se 
celých osm let musel někdo 
zabývat, jeho mnoha různý-
mi nespornými kauzami. Ta-
ková ztráta času mnoha kva-
lifi kovaných lidí. Namísto 
aby on se ukázněně, v klidu 
a promyšleně zabýval povin-
nostmi předsedy strany, mi-
nistra, premiéra, poslance. 
Neví co je odpovědnost. Pro-
stě neprošel politickou kari-
érou od základu, jako třeba 
Miloš Vystrčil, od starosty až 
po předsedu Senátu. Je bez 
zkušeností a talentu. Netuší, 
jak trpělivě politicky jednat 
o kompromisech a je dávno 
bez spojenců. Nechápu, že 
nazývá demokratickou ko-
alici pohrdavě nelogickým 
slepencem. On nechápe, 
že v tom je umění i vzdělá-
ní a zkušenost Petra Fialy. 
Nemá žádnou seberefl exi 
k pochopení, proč s ním už 
nikdo do koalice nepůjde. 
Jeho ANO bylo účelovka, 
nemá to budoucnost. 

Tak snad do třetice nezvo-
líme další pětiletku trápení. 

Vladimír Roškot

G L O S A

První 
kolo

Z A M Y Š L E N Í

Po prvním kole

G L O S A

Snad ne 
do třetice…
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